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 Z ,,Piêkn¹ Helen¹�� na do¿ynki do Prezydenta
Ju¿ po raz szósty, tym razem w dniach 17-18 wrze�nia, w Spale przebywaæ

bêd¹ do¿ynkowi go�cie, by od reprezentantów najwy¿szych w³adz w kraju us³y-
szeæ s³owa podziêki kierowane w stronê ,,tych, którzy nas ¿ywi¹��. Prace organi-
zacyjne zmierzaj¹ce do godnego przyjêcia przedstawicieli rolniczego trudu do-
biegaj¹ koñca.

Przez oba do¿ynkowe dni kursowaæ bêdzie zestaw sk³adaj¹cy siê z piêciu wa-
gonów typu ,,C��, które ci¹gn¹æ bêdzie parowóz serii O/49. Kilkuletnie marzenia,
aby pojechaæ na do¿ynki prawdziwym poci¹giem retro zi�ci³y siê.

Mniej uczniówMniej uczniówMniej uczniówMniej uczniówMniej uczniów
O 257 uczniów mniej ni¿ w poprzednim roku szkol-

nym przyst¹pi³o do nauki w szko³ach podstawowych i
gimnazjach w Tomaszowie Mazowieckim. Zmala³a rów-
nie¿ liczba oddzia³ów (z 288 na 276). W roku szkolnym
2004/2005 do 12 placówek szkolnych uczêszcza³o 7.310
uczniów a w roku szkolnym 2005/2006 ju¿ tylko 7.053
w tym do szkó³ podstawowych 4.319 a do gimnazjów
2.734. Do klas pierwszych uczêszczaæ bêdzie 1.465
uczniów z czego 831 do szkó³ gimnazjalnych a 634 do
�podstawówek�.
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ZAPRASZAMY
-  ca³y wrzesieñ w godz. 9.00 � 15.00 � Pokonkursowa

wystawa prac plastycznych i fotograficznych

  �MOK - owskie EKO - wakacje�
Miejsce: MOK ul. Browarna 7

-  17.09.2005 godz.11.00 - 21.00 � Fina³
akcji �Zachowaj Trze�wy Umys³� - festyn

rodzinny, Miejsce: Muszla Koncertowa
-  30.09.2005 godz. 19.00 � Zakoñczenie lata;  Miej-

sce: OSiR ul. PCK

-  od 15.09. � 15.10.2005 � Wystawa prac
uczestników II Ogólnopolskiego Pleneru w Rze-
czycy

-  22.09.2005 godz. 17.00 � Wernisa¿ w Czy-
telni MBP ul. Mo�cickiego 6

-  od 4.09.2005 do koñca
wrze�nia � Wystawa SAP-u
�Plener z Bia³obrzeg�

  Miejsce: Dzielnicowy O�rodek Kultury

WYSTAWY CZASOWE
-  do 4.09.2005 � �70. roczni-

ca Jubileuszowego Zlotu ZHP w
Spale 1935 � 2005� ze zbiorów
Muzeum w Tomaszowie Maz.,

Chor¹gwi £ódzkiej ZHP i prywatnych kolekcjonerów
-  od 9.09.2005 � �Higiena naszych przodków� ze zbio-

rów Muzeum Wsi Radomskiej w Radomiu
SESJE

Sprz¹tanie �wiata w Tomaszowie
5 tysiêcy osób � przede wszystkich dzieci i m³odzie¿ � zg³osi³o chêæ uczestnictwa w kolejnej ju¿ akcji SPRZ¥TANIE

�WIATA. W dniach 16-18 wrze�nia uczestnicy akcji � wyposa¿eni w worki i rêkawice � zrobi¹ porz¹dek w Tomaszowie
Mazowieckim. Chêæ udzia³u w Sprz¹taniu �wiata zg³osi³o a¿ 36 placówek � przedszkoli i szkó³. Zespo³owe sprz¹tanie
rozpocznie siê w pi¹tek 16 wrze�nia o godz. 8.00. Zebrane odpady odbieraæ bêdzie firma na co dzieñ zajmuj¹ca siê
usuwaniem i segregacj¹ odpadów na terenie miasta � Altvater Sulo Polska Sp. o.o.

Koordynatorem akcji jest Wydzia³ Infrastruktury Komunalnej i Ochrony �rodowiska Urzêdu Miasta.
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MZK poprawia tabor

Pokaz ratownictwa
drogowego na pl. Ko�ciuszki

 

Z Uzbekistanu do Tomaszowa

Kontrakt wojewódzki dla Tomaszowa

O 3 niemieckie �Neoplany� wzbogaci³ siê Miejski Zak³ad Komunikacyjny w Tomaszowie.
S¹ to autobusy u¿ywane, jednak w b. dobrym stanie technicznym przystosowane dla potrzeb
osób niepe³nosprawnych  i spe³niaj¹cy polskie oraz unijne normy ekologiczne.  - Kosztowa³y
nas tylko 500.000 z³otych, nowy autobus do wydatek miliona z³otych - podkre�la wiceprezy-
dent Jan ¯erek. W ubieg³ym roku MZK otrzyma³ 3 u¿ywane dunskie Daby, które z powodze-
niem s³u¿¹ mieszkañcom miasta.  - W 2006 roku zakupimy kolejne autobusy - dodaje prezy-
dent Miros³aw Kukliñski.                                                                                                              (aw)

W  niedzielê  14  sierpnia  do  Polski
przyjecha³a z Taszkientu (Uzbekistan)
p. Irina Paw³owa i jej 8-letnia córka Ma-
ria, które to na mocy porozumienia Pre-

zydenta Miasta i Wojewody £ódzkiego
na  sta³e  zamieszkaj¹    w Tomaszowie
Mazowieckim. Jeszcze w tym roku do

rodziny do³¹czy Jurij Paw³ow, m¹¿ p.
Iriny.

Maria Paw³owa  jest z pochodzenia
Polk¹, geografem o specjalno�ci ochro-
na �rodowiska. W ubieg³ym roku wraz

z mê¿em wyst¹pi³a z pro�b¹ do Staro-
stwa  Powiatowego  o  mo¿liwo�æ  uzy-
skania  prawa  do  repatriacji.  Starosta

przekaza³ pro�bê do prezydenta Miro-
s³awa Kukliñskiego, który zdecydowa³
o zaproszeniu do zamieszkania w To-
maszowie rodziny z polskimi korzenia-

mi. Rada Miejska wyrazi³a na to zgodê.
Na mocy wspomnianego porozumie-

nia, Wojewoda przekaza³ ponad 100.000
z³ na remont i wyposa¿enie miesz-
kania.  Prezydent  Miasta  takie
mieszkanie zabezpieczy³, zawar-
to  równie¿  z  rodzin¹  repatrian-
tów  umowê  najmu  na  czas  nie-
okre�lony.

Irinê Paw³ow¹ i jej córkê powi-
tali w Tomaszowie wiceprezydent
Gra¿yna Hara�na i przewodnicz¹cy
Rady  Miejskiej  Tomasz  Kumek.
W³adze  miasta  pomog¹  tak¿e  no-
wym  mieszkañcom  w  znalezieniu
pracy.  - To,  ¿e  repetarianci  bêd¹
mieszkaæ w Tomaszowie to w du-
¿ej mierze zas³uga Referatu Spraw
Spo³ecznych Urzêdu Miasta - pod-
kre�la G. Hara�na.

Bêdzie to ju¿ druga rodzina re-
patriantów w Tomaszowie. W 1998
roku zamieszka³  tu p. Anatol Bin-
kowski z rodzin¹ � repatriant z Ka-
zachstanu.                                (aw)

Du¿e  zainteresowa-
nie  mieszkañców  To-
maszowa wzbudzi³ Po-
kaz Ratownictwa Dro-
gowego  przygotowany
przez Automobilklub
Tomaszowski  przy
wsparciu  m.in.  Prezy-
denta  Miasta.  W  cen-
trum miasta na pl. Ko-
�ciuszki  zainscenizo-
wany  wypadek  drogo-
wy  z  udzia³em  dwóch
samochodów  osobo-
wych,  w  którym  po-
szkodowanych  zosta³o
kilka osób. Na miejscu
natychmiast  pojawi³y
siê  s³u¿by  ratuj¹ce  zy-
cie i zdrowie: stra¿ po-
¿arna,  policja oraz  po-
gotowie  ratunkowe.
- Wygl¹da to bardzo re-
alistycznie  -  zwróci³
uwagê jeden z obserwa-
torów.

W organizacji  zain-
scenizowanego pokazu
pomogli:  Pañstwowa
Stra¿  Po¿arna,  Komenda  Powiatowa
Policji, Pogotowie Ratunkowe, Ratow-
nicy  SIM  PCK,  M³odzie¿owy  Dom

Kultury,  Pomoc  Drogowa  -  Miros³aw
Dyñda, Auto Z³om - Andrzej Heleniak
oraz FM Logistic.                        (aw)

Wojewoda £ódzki przyzna³ na wniosek Prezydenta Miasta 4.750
z³ w ramach Kontraktu Wojewódzkiego na ÑWizualizacjê oferty
turystycznej Skansenu Rzeki Pilicyî czyli realizacjê serii ulotek w
3 jêzykach. Pozosta³e 4.750 z³ na ten cel pochodziæ bêdzie z bu-
d¿etu miasta Tomaszowa.

 Ulotka ma powstaæ do listopada.
Poprzednio Skansen Rzeki Pilicy otrzyma³ w 2003 roku 25.000

z³otych m.in. na wykonanie galerii na zbiór kamienii m³yñskich
oraz na wiatê pod Dzia³ Militarny.

  Poza tym Wojewoda przyzna³ 40.000 na wymianê stolarki
okiennej w  Gimnazjum nr 1. Pozosta³a kwota 147.000 pochodzi
z budzetu miasta. Inwestycja zakoñczy siê jeszcze w sierpniu
2005 r.                                                                                   (aw)
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Festyn z okazji 25-lecia NSZZ �Solidarno�æ�

W Muszli Koncertowej odby³ siê koncert zespo³ów ludowych �Na swojsk¹ nutê�. Imprezê
zorganizowa³ Dzielnicowy O�rodek Kultury.

W¹wa³ �wiêtowa³
��wiêto W¹wa³u� to festyn, który odby³ siê w po³owie sierpnia na placu

obok remizy OSP. Organizatorzy przygotowali wiele atrakcji m.in. blok spor-
towo � rekreacyjny, wystêpy zespo³ów artystycznych oraz zabawê taneczn¹.

W³adze Tomaszowa Mazowieckiego reprezentowa³a wiceprezydent Gra-
¿yna Hara�na.

Przekazano sztandarW rocznicê Wrze�nia

W Parku Miejskim odby³y siê uroczysto�ci zwi¹zane z obchodami 25-lecia NSZZ �Solidarno�æ�. � �Soli-
darno�æ� zwyciê¿y³a, jednak czy jej idee bêd¹ realizowane zale¿y od nas wszystkich � podkre�la³ w wyst¹pie-
niu okoliczno�ciowym prezydent Miros³aw Kukliñski. Przypomnia³, ¿e Rada Miejska zmieni³a nazwê parku na
PARK MIEJSKI SOLIDARNO�Æ co licznie zgromadzona publiczno�æ nagrodzi³a brawami.

- Czas szybko biegnie. Minê³o ju¿ 25 lat, mo¿na wiêc powiedzieæ Srebrne Wesele. Ale trzeba zapytaæ
czyje to wesele. W potoku bardzo s³usznych s³ów, które p³ynê³y do nas ostatnio od tzw. wa¿nych osobi-
sto�ci mo¿e rozboleæ g³owa. Do udzia³u w tych godach przyznaj¹ siê wszyscy, nawet ci, którzy byli w

tamtych czasach po stronie w³adzy, nawet ci, którym pamiêæ o Sierpniu 1980 roku nie przysz³a do-
tychczas do g³owy. Ka¿dy chce zabraæ g³os. Mowa o wszystkim. A gdzie mowa o milionach bezimien-
nych uczestnikach? Dlatego te¿ w pierwszym rzêdzie im nale¿¹ siê nasza wdziêczno�æ i cze�æ. To oni
przeszli na karty historii, mimo, ¿e ich nazwiska nie zosta³y ujawnione � mówi³  przewodnicz¹cy
delegatury �S� w Tomaszowie Andrzej Rosiak.

 Po oficjalnych wyst¹pieniach na scenie zaprezentowali siê ³ódzcy arty�ci z programem �A mury
run¹...�. Na zakoñczenie wyst¹pi³ znany Kabaret ELITA.                                                                          (aw)

 

 Sztandar Komisji Zak³adowej NSZZ �Solidarno�æ� ZPO �Pilica� trafi³ do Ka-
plicy Pamiêci Narodowej w ko�ciele NMP Królowej Polski przy ul. S³owackiego.
Okoliczno�ciowa uroczysto�æ odby³a siê w niedzielê 4 wrze�nia 2005 r. Sztandar
nieistniej¹cej ju¿ KZ przekazali �Solidarno�ci� przedstawiciele opiekunom kapli-
cy, m.in. mjr Romanowi Stasiakowi. W Kaplicy Pamiêci Narodowej znajduje siê
ju¿ tak¿e sztandar Komisji Zak³adowej ZWCh �Wistom�.

Przedstawiciele w³adz miasta: prezydent Miros³aw Kukliñski oraz wiceprezy-
dent Gra¿yna Hara�na z³o¿yli wi¹zankê kwiatów pod tablic¹ upamietniaj¹c¹ mê-
czeñsk¹ �mieræ ks. Jerzego Popie³uszki.

Na Cmentarzu Wojennym w Toma-
szowie odby³y siê uroczysto�ci zwi¹za-

ne z 66 rocznic¹ wybuchu II wojny
�wiatowej, bitwy o Tomaszów, agresji
ZSRR na Polskê a tak¿e z Dniem Wete-
rana. Oprócz w³adz miasta i powiatu na
uroczysto�æ przybyli kombatanci, har-
cerze, ¿o³nierze, cz³onkowie Zwi¹zku
�Strzelec�, przedstawiciele organizacji
spo³ecznych, politycznych i kultural-
nych  oraz uczniowie wielu tomaszow-
skich szkó³.

- Pamiêtajmy, ¿e Wrzesieñ 1939 roku
to dla nas Polaków data szczególna. To
okres, który po raz kolejny  u�wiado-
mi³ nam i ca³emu �wiatu, ¿e Polacy chc¹

i bêd¹ walczyæ o niepodleg³o�æ. Tak¿e
w kolejnych  miesi¹cach i latach wojny

pokazali�my, ¿e Polski ¯o³nierz potrafi
walczyæ. W 1945 roku byli�my czwart¹
armi¹ �wiata. Niestety na niewiele siê
to zda³o, bo pod koniec wojny sojusz-
nicy po raz kolejny nas oszukali odda-
j¹c Polskê i po³owê jej terytorium, Sta-
linowi. Ale dzi� to Zachód musi siê
wstydziæ, my mo¿emy chodziæ z pod-
niesion¹ g³ow¹ tak¿e dziêki temu co
pokazali�my we Wrze�niu 1939 roku �
mówi³ podczas uroczysto�ci prezydent
Miros³aw Kukliñski.

Na zakoñczenie poszczególne dele-
gacje z³o¿y³y wieñce i kwiaty.

KOMUNIKAT
skierowany

do przedsiêbiorców
prowadz¹cych sprzeda¿
napojów alkoholowych

Referat Dzia³alno�ci Go-
spodarczej Urzêdu Miasta in-
formuje, ¿e z dniem 30 wrze-
�nia 2005 r. up³ywa termin
wniesienia III raty op³aty za
korzystanie z zezwoleñ na
sprzeda¿ i podawanie napo-
jów alkoholowych.

Zgodnie z art. 111 ust. 2 i 5
niedokonanie op³aty w termi-
nach, o których mowa w art.
111 ust. 7, ustawy z dnia 26
pa�dziernika 1982r. o wy-
chowaniu w trze�wo�ci i
przeciwdzia³aniu alkoholi-
zmowi spowoduje wyga�niê-
cie zezwolenia. �Przedsiê-
biorca, którego zezwolenie
wygas³o z przyczyn okre�lo-
nych w ust. 121 ust. 5, mo¿e
wyst¹piæ z wnioskiem o wy-
danie nowego zezwolenia
nie wcze�niej ni¿ po up³ywie
6 miesiêcy od dnia wydania
decyzji o wyga�niêciu ze-
zwolenia�.
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Skwer 4 czerwca 1989 roku

Medal dla wiceprezydenta

Prezydent Miasta                                                                 Tomaszów Maz. dn. 26.08.2005r.

Tomaszowa Mazowieckiego

Pan
Marian Fronczkowski
Komendant  Powiatowy Policji
w Tomaszowie Maz.

 L I S T     O T W A R T Y

 Szanowny Panie Komendancie

Pragnieniem ka¿dego cz³owieka jest ¿yæ w spokoju i poczuciu bezpieczeñstwa. W�ród mieszkañców naszego
Miasta poczucie to mo¿e zapewniæ sprawne dzia³anie policji, która interweniuje w miejscu i czasie powa¿nego
zagro¿enia, kiedy cz³owiek nie mo¿e liczyæ na w³asne si³y. Wiemy dobrze, ¿e praca Policji jest trudn¹  s³u¿b¹ ale
ma ona znaczenie wtedy, gdy cieszy siê zaufaniem i uznaniem spo³eczeñstwa. W pamiêci ci¹gle mamy nie tak
odleg³e czasy, w których Milicja Obywatelska, kojarzona by³a niekiedy z niechlubnymi metodami zdzia³ania SB
lub ZOMO. Dzi� ten obraz siê zmienia � i jak podaj¹ statystyki wzrasta poziom zaufania spo³ecznego do pracy
Policji.  Ciesz¹c siê z wzrastaj¹cego uznania oraz licznych efektów dzia³añ tej formacji, widocznych równie¿ w
Naszym Mie�cie, zmuszony jestem, odnie�æ siê do zdarzenia, nag³o�nionego ostatnio w mediach, które bulwersuje
niektóre �rodowiska mieszkañców Naszego Miasta. Dotyczy ono dzia³añ policji, które budziæ musz¹ uzasadnione
w¹tpliwo�ci i wymagaj¹ zabrania g³osu na forum publicznym.

Jak zosta³em poinformowany, w dniu 23 sierpnia br., w godzinach nocnych (ok. godz. 23), funkcjonariu-
sze policji,  jad¹c na interwencjê do pobliskich Smardzewic, weszli na teren prywatnej posesji próbuj¹c wyci¹gn¹æ
z niej 49- letni¹ kobietê - Pani¹ Danutê Bi� , któr¹ nastêpnie osadzili w areszcie, pozbawiaj¹c wolno�ci a¿ do godz.
13 dnia nastêpnego. Powodem zatrzymania i wielogodzinnego przetrzymywania w areszcie by³o, jak podaj¹ ko-
munikaty policyjne, bardzo agresywne zachowanie kobiety, która rzekomo wyzywa³a policjantów obrzucaj¹c ich
przekleñstwami, a nawet szczu³a psem. Wszystko to dzia³o siê na terenie posesji, któr¹ wraz z rodzin¹ zamieszkuje
Pani Danuta Bi�. Rodzi siê wiêc od razu w¹tpliwo�æ prawna, czy Policja ma prawo bez uzasadnienia dostaæ siê na
teren prywatny o tak pó�nej porze? Czy przy tak du¿ej agresji ze strony kobiety, policjanci weszli na zamkniêt¹
posesjê si³¹?

Pytanie, choæ wa¿ne - mo¿na by pomin¹æ milczeniem, gdyby nie zupe³nie inna relacja tego samego zdarzenia
przedstawiona przez zatrzyman¹ kobietê. Twierdzi ona, ¿e na ¿¹danie okazania dokumentów, których z oczywi-
stych wzglêdów przy sobie nie mia³a, otworzy³a furtkê i zaprosi³a funkcjonariuszy do domu, celem sprawdzenia
to¿samo�ci oraz wyja�nienia sprawy. Je�li istotnie tak by³o, to gdzie ta straszna agresja, na któr¹ powo³uje siê
Policja? Owszem, agresja nast¹pi³a w momencie, gdy funkcjonariusze zamiast skorzystaæ z zaproszenia, chwycili
j¹ za rêce i zaczêli si³¹ ci¹gn¹æ do radiowozu. Zdezorientowana kobieta zaczê³a wzywaæ pomocy i broniæ siê
odpieraj¹c u¿ycie si³y. Jednak, czy w tych okoliczno�ciach - w �rodku nocy -  takie zachowanie kobiety mo¿e
dziwiæ? Czy¿ nie mia³a ona prawa w¹tpiæ w to czy ma do czynienia z  prawdziwymi dzia³aniami Policji?

Pozwalam sobie zadaæ publicznie te pytania gdy¿, Pani Danuta Bi� jest osob¹ znan¹ w Naszym Mie�cie.
Jest nauczycielk¹, od lat pracuj¹c¹ w przedszkolu, która wychowa³a ju¿ nie jedno pokolenie Tomaszowian. By³a
równie¿ radn¹ Powiatu Tomaszowskiego poprzedniej kadencji. Obecnie jest aktywnym cz³onkiem Komisji Roz-
wi¹zywania Problemów Alkoholowych. Zaanga¿owanie jej przejawia siê nie tylko w ¿yciu spo³ecznym Miasta, ale
tak¿e religijnym. Nale¿y do wielu stowarzyszeñ i wspólnot religijnych w ró¿nych parafiach. Od lat nale¿y do
Krucjaty Wyzwolenia Cz³owieka, wspólnoty dzia³aj¹cej na rzecz osób uzale¿nionych od na³ogów, g³ównie alkoho-
lizmu. Sama wiêc w ogóle nie u¿ywa alkoholu. Syn natomiast od roku jest klerykiem w Seminarium Duchowym.
Trzy dni przed zaj�ciem z policj¹, wróci³a wraz z rodzin¹ z pieszej pielgrzymki na Jasn¹ Górê, w której uczestniczy
nieprzerwanie od kilkunastu lat. Czy kto� taki mo¿e dopu�ciæ siê takich czynów, o które zosta³a oskar¿ona przez
policjantów? S¹dzê, ¿e mieszkañcy Naszego Miasta znaj¹cy tê osobê, sami potrafi¹ odpowiedzieæ na tak postawio-
ne pytanie.

Panie Komendancie, czy zdaje Pan sobie sprawê jak bardzo zosta³a upokorzona kobieta, do której na
prywatn¹ posesjê zajecha³ patrol policyjny w celu sprawdzenia, czy na posesji przypadkiem nie pali siê ognisko,
gdy¿ tego dotyczy³a skarga s¹siada. Nie tak dawno w tej samej miejscowo�ci bandyci �miertelnie pobili m³odego
cz³owieka, mieszkañca naszego Miasta, który stan¹³ w obronie innej napadniêtej osoby. Gdzie by³a wówczas Poli-
cja? Dlaczego z tak¹ sam¹ determinacj¹ nie �ciga siê morderców? £atwo jest zatrzymaæ na ca³¹ noc 49 letni¹
kobietê, pobraæ odciski jej palców, poddaæ upokarzaj¹cemu badaniu i potraktowaæ jak przestêpcê.

Pytania oczywi�cie mo¿na mno¿yæ, lecz nie o to chodzi w tym wyst¹pieniu. Mam pe³n¹ �wiadomo�æ, ¿e
nie wszyscy policjanci z Tomaszowskiej Komendy tak postêpuj¹. Wiem, ¿e zdecydowana wiêkszo�æ pracuje rze-
telnie, niejednokrotnie nawet z nara¿eniem w³asnego ¿ycia. Przepraszam wiêc wszystkich tak pracuj¹cych dla
dobra Mieszkañców naszego Miasta, za te s³owa, kierowane pod adresem Policji. Chylê czo³a przed Wasz¹ trudn¹
prac¹, czêsto niedostatecznie wynagradzan¹. Jednak nie mogê milczeæ w sprawie, która poruszy³a mnie do g³êbi, i
rodzi niepokój nie tylko mój, ale tak¿e wielu mieszkañców Tomaszowa Mazowieckiego.

Panie Komendancie, doprawdy trudno zrozumieæ motywy, którymi kierowali siê policjanci, aresztuj¹c
Pani¹ Danutê Bi�. W ¿aden sposób nie mo¿na zrozumieæ sensu tak d³ugiego zatrzymania, gdy znana by³a jej
to¿samo�æ, adres zamieszkania a przy zdarzeniu byli obecni liczni �wiadkowie. Czy w tym przypadku konieczne
by³o siêgniêcie po tak drastyczne �rodki jak pozbawienie wolno�ci? Czy sprawa nie nadawa³a siê do wyja�nienia
od razu, na miejscu? Czy nie mo¿na by³o nakazaæ stawienia siê nastêpnego dnia celem przes³uchania? Czy zatrzy-
manie na ca³¹ noc trze�wej kobiety o ustalonych personaliach jest standardem w dzia³aniach Tomaszowskiej Ko-
mendy? Czy to podnosi autorytet Policji...

                                                                                                     Z powa¿aniem

  Miros³aw Kukliñski
Prezydent Miasta

4 wrze�nia odby³a siê uroczysto�æ
ods³oniêcia okoliczno�ciowego obeli-
sku znajduj¹cego siê na wspomnianym
skwerze. W uroczysto�ciach oprócz

w³adz miasta na czele z prezydentem
Miros³awem Kukliñskim i jego zastêp-
cami: Gra¿yn¹ Hara�n¹ i Janem ¯er-
kiem, uczestniczyli równie¿: pos³anka
El¿bieta Radziszewska oraz  pose³ Jan
Maria Rokita.

� To nie jest tak jak wielu ludzi usi-
³owa³o nam przez te 15 lat wmawiaæ,
¿e to jak siê nazywaj¹ skwery czy uli-
ce nie ma ¿adnego znaczenia. ¯e to
oznacza tylko koszty zmiany piecz¹-
tek i dowodów � mówi³ pose³ PO. � To
jest walka o pamiêæ, walka o to czy za
50 lat nasze dzieci i wnuki bêd¹ uwa-
¿aæ, ¿e taka historyczna linia polskie-
go patriotyzmu wiedzie od Konstytu-
cji 3 Maja poprzez powstania, legiony
Pi³sudskiego do Solidarno�ci i wybo-
rów 4 czerwca 1989 roku. Czy te¿ bêd¹
uwa¿aæ, ¿e na koñcu tej historycznej
linii jest gen. Kiszczak, gen. Jaruzel-

Skwer na rogu ulic Warszawskiej i
Barlickiego w my�l uchwa³y Rady
Miejskiej uzyska³ nazwê �4 czerwca
1989 roku�.

ski, stan wojenny, SLD i Leszek Miller.
To jest bardzo wa¿na rzecz. Kto wie czy
nie wa¿niejsza od gospodarki, od tego
co siê dzisiaj w Polsce dzieje, bo jak m¹-

drze powiedzia³ kiedy� papie¿ Jan
Pawe³ II: narody, które trac¹ pamiêæ,
trac¹ ¿ycie, gin¹ � podkre�la³ Rokita.
Pose³ liczy równie¿ na to, ¿e tomaszow-
ski skwer bêdzie jednym z tysiêcy skwe-
rów i ulic �4.06.1989 roku� jakie poja-
wi¹ siê w Polsce. � Ten w Tomaszowie
zostanie zapamiêtamy w historii jako
pierwszy. Ale bêdzie ich jeszcze wiele.

- Na naszych oczach i udzia³em sta-
wa³a siê historia Polski i �wiata � mówi³
pomys³odawca nazwy �4.VI.1989�
Grzegorz Hara�ny. � Wszyscy mamy
chyba �wiadomo�æ, ¿e to wa¿na data
naszej historii. Ale pamiêtajmy równie¿,
¿e tego samego dnia w Pekinie na pl.
Niebiañskiego Spokoju komunistyczna
w³adza rozjecha³a czo³gami ponad
4.000 osób. My na szczê�cie poszli�my
inn¹ drog¹ � doda³ przew. tomaszow-
skiej Platformy Obywatelskiej. (aw)

Wiceprezydent Jan ¯erek otrzyma³ medal �Pro memoria� przyznany przez
Kierownika Urzêdu do Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych. Od-
znaczenie przyznano za wybitne zas³ugi w utrwalaniu pamiêci o ludziach i ich
czynach w walce o niepodleg³o�æ Polski podczas II wojny �wiatowej i jej zakoñ-
czeniu.

Medal wrêczy³  mjr Roman Stasiak - przewodnicz¹cy Rady Kombatantów i
Osób Represjonowanych przy Staro�cie Tomaszowskim.
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Wojna w Skansenie

Wiceprzewodnicz¹cy Parlamentu
Europejskiego w Tomaszowie

O�wiadczenie Prezydenta Miasta Tomaszowa Mazowieckiego

Miros³awa Kukliñskiego
Nawi¹zuj¹c do bardzo licznych wy-

st¹pieñ i obszernych artyku³ów za-
mieszczonych w ostatnim numerze TIT
w sprawie zdarzenia, którego uczestni-
kiem by³a Pani Mieczys³awa Danuta
Bi�, pragnê odnie�æ siê do formowanych
w tym zakresie zarzutów równie¿ pod
moim adresem. W zasadzie przywy-
k³em ju¿ do tego, ¿e moje dzia³ania spo-
tykaj¹ siê zazwyczaj z negatywnym
odbiorem i krytycznym nastawieniem
ze strony niektórych dziennikarzy TIT.
Nie zwa¿aj¹c na to, a zarazem szanuj¹c
stanowisko opinii publicznej Naszego
Miasta, zmuszony jestem ponownie za-
braæ g³os w tej sprawie. Zdumiewaj¹
mnie bowiem g³osy, z których wynika,
¿e pomimo ca³ej zaistnia³ej sytuacji
powinienem zachowaæ milczenie i
biern¹ postawê.

Z argumentacj¹ tak¹ nie mogê siê
zgodziæ, bo przekre�la ona cel i sens
mojej pracy dla spo³eczno�ci Naszego

Miasta. Czemu wiêc maj¹ s³u¿yæ moje
spotkania  z mieszkañcami Miasta,
dzieñ przyjêæ interesantów oraz ca³y
system skarg i wniosków, skoro nie
mogê w tej sprawie podj¹æ skutecznej
interwencji?

Tak jak w wielu innych przypadkach
zabra³em g³os, równie¿ w tej sprawie
stajê w obronie obywatela, który jest
jednocze�nie pracownikiem jednej z
placówek komunalnych. Nadal bowiem
uwa¿am, ¿e zatrzymanie Pani Mieczy-
s³awy Danuty Bi� i ograniczenie jej wol-
no�ci by³o nieuzasadnione. Pragnê przy
tym wyra�nie podkre�liæ, ¿e moje oba-
wy podzieli³ równie¿ niezawis³y s¹d,
który postanowieniem z dnia 12 wrze-
�nia br. orzek³ o nieuzasadnionym za-
trzymaniu Pani Bi�. Faktem jest, ¿e nie
ka¿da interwencja wymaga publiczne-
go wyst¹pienia w formie listu otwarte-
go do Komendanta Policji, jednak w tej
sprawie, z uwagi na brak podleg³o�ci

s³u¿bowej Policji - prezydentowi mia-
sta inna interwencja by³aby nieskutecz-
na  i mog³aby byæ potraktowana jako
nieuzasadniona forma nacisku. Sprawa
ta bowiem oburzy³a równie¿ liczne �ro-
dowiska i grupy spo³eczneNaszego
Miasta i spotka³a siê z ich dezaprobat¹.
Poza tym kwestia ta dotyczy szerszego
problemu spo³ecznego, tj. dzia³ania To-
maszowskiej Policji w celu zapewnie-
nia mieszkañcom poczucia bezpieczeñ-
stwa. Czy w tym temacie równie¿ po-
winienem milczeæ?

Pragnê na zakoñczenie podkre�liæ, i¿
w otwartym wyst¹pieniu, które skiero-
wa³em do Komendanta Policji wyrazi-
³em równie¿ szczere s³owa uznania dla
trudnej i oddanej pracy Tomaszowskiej
Policji. Stanowisko to nadal podtrzymu-
jê. Nie zmienia to jednak faktu, ¿e w spra-
wach, które maj¹ znaczenie publiczne
bêdê podejmowa³ interwencje i zabiera³
g³os równie¿ na forum opinii spo³ecznej.

W Galerii �Arkady� odby³o siê spotkanie
z wiceprzewodnicz¹cym Parlamentu
Europejskiego, Jackiem Saryuszem �
Wolskim. Nasz europarlamentarzysta
mówi³ wiele o polskiej polityce
zagranicznej. Nawi¹za³ tak¿e do kwestii
stosunków Polski z Uni¹ Europejsk¹ oraz
do podpisanego przez Niemcy i Rosjê
porozumienia �gazowego�.

Fot: Jacek Saryusz � Wolski oraz
wiceprezydent Jan ¯erek.

Grupy rekonstrukcyjne z Tomaszowa i Skar¿yska Kamiennej przedstawi³y kilkuset mieszkañcom miasta
bitwê o Niebieskie Zród³a z wrze�nia 1939 roku. Tomaszowscy pasjonaci historii i militariów wcielili siê w
polskich ¿o³nierzy, z kolei go�cie ze Skar¿yska zagrali Wehrmacht. Nie zabrak³o oryginalnej broni oraz efektów
pirotechnicznych.

Renowacja nagrobków
Zakoñczy³ siê kolejny etap renowacji p³yt nagrobków ¿o³nierzy II wojny �wia-

towej na Cmentarzu Wojennym w Tomaszowie Mazowieckim. Tym razem kon-
serwacji poddano 36 p³yt. Koszt - 7.000 z³otych z czego 4.000 z³otych pochodzi ze
�rodków Rady Mêczeñstwa i Pamiêci,
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 Z ,,Piêkn¹ Helen¹�� na do¿ynki do Prezydenta

 PKP CARGO S.A.
ul. Grójecka 17, 02-021 Warszawa
tel.  (+48 22)  47 44 320
fax. (+48 22)  47 44 443
www.pkp-cargo.pl

Spó³ka PKP CARGO S.A. dzia³alno�æ rozpoczê³a 1 pa�dziernika 2001 roku.
Powsta³a na bazie PKP Dyrekcji Kolejowych Przewozów Towarowych CAR-
GO. Zajmuje siê przewozami i prze³adunkiem towarów oraz us³ugami trakcyj-
nymi i taborowymi.

W sk³ad Spó³ki wchodzi: 21 Zak³adów Przewozów Towarowych, 2 Zak³ady
Przewozów Towarowych i Prze³adunku, 19 Zak³adów Taboru. Klientów Za-
granicznych obs³uguj¹ przedstawicielstwa zagraniczne w: Niemczech, Belgii
(Unia Europejska), Ukrainie, Republice Czech, Bia³orusi i Federacji Rosyjskiej.

Spó³ka dysponuje prawie 130 tys. wagonów i 3800 lokomotyw. Nale¿y do
najwiêkszych pracodawców w Polsce. Zatrudnia prawie 48 tys. osób. Jej rocz-
ne przychody wynosz¹ ponad 6 mld. Jest � po kolejach niemieckich - drugim
kolejowym przewo�nikiem w Unii Europejskiej. Prawie po³owê jej przewozów
stanowi¹ przewozy miêdzynarodowe. Osi¹ga dobre wyniki przewozowe i eko-
nomiczne. W 2004 roku przewioz³a 156,3 mln ton ³adunków tj. 600 tys. ton
wiêcej ni¿ w rok wcze�niej.

Osi¹gane wyniki sprawiaj¹, ¿e Spó³ka jest klasyfikowana przez tygodniki
POLITYKA, NEWSWEEK i dziennik RZECZPOSPOLITA oraz GAZETÊ
BANKOW¥ i PARKIET na czo³owych miejscach w�ród najwiêkszych i naj-
lepszych polskich firm.

Spó³ka posiada certyfikat ISO 9001:2001 i certyfikat Marki Firmowej. W 2003
roku zosta³a nagrodzona God³em Promocyjnym �TERAZ POLSKA�. W 2004 roku
z r¹k premiera Marka Belki otrzyma³a nagrodê Wybitnego Polskiego Eksportera a
w 2005 roku za dobre wyniki 2004 roku statuetkê Lidera Polskiego Biznesu.

Do�wiadczenie oraz posiadany tabor, sprawiaj¹, ¿e Spó³ka jest w stanie zre-
alizowaæ przewóz ka¿dego ³adunku w Polsce oraz Europie i spe³niæ oczekiwa-
nia klienta.

Tomaszów na prezydenckich do¿ynkach

Ju¿ po raz szósty, tym razem w
dniach 17-18 wrze�nia, w Spale prze-
bywaæ bêd¹ do¿ynkowi go�cie, by od
reprezentantów najwy¿szych w³adz w
kraju us³yszeæ s³owa podziêki kierowa-
ne w stronê ,,tych, którzy nas ¿ywi¹��.
Prace organizacyjne zmierzaj¹ce do
godnego przyjêcia przedstawicieli rol-
niczego trudu dobiegaj¹ koñca.

Swój udzia³ w Do¿ynkach Prezy-
denckich, tradycyjnie ju¿, ma równie¿
miasto Tomaszów. ,,Nasz wk³ad�� to sto-
isko reklamowo-promocyjne organizo-
wane przez Skansen Rzeki Pilicy oraz
Wydzia³ Promocji Kultury i Sportu UM
oraz uruchomienie specjalnej linii ko-
lejowej na trasie Tomaszów � Spa³a �
Tomaszów. Specjalny poci¹g wo¿¹cy
do¿ynkowych go�ci, od pierwszej pre-
zydencko-spalskiej imprezy spotyka³
siê z ogromnym zainteresowaniem.
Do�æ powiedzieæ, ¿e podczas ubieg³o-

rocznej imprezy ,,spalska ciuchcia��
przewioz³a oko³o 9 tysiêcy pasa¿erów.

Jak bêdzie w tym roku?
Sprawdzimy podczas sobotnio-nie-

dzielnych przejazdów. Bêdzie na pew-
no inaczej. Wszystko za spraw¹ s³u¿b
kolejowej spó³ki PKP CARGO S.A.,
która w tym roku jest wspó³organizato-
rem ,,Tomaszowsko-Spalskiej Kolei
Do¿ynkowej��. Przez oba do¿ynkowe
dni kursowaæ bêdzie zestaw sk³adaj¹cy
siê z piêciu wagonów typu ,,C��, które
ci¹gn¹æ bêdzie parowóz serii O/49. Kil-
kuletnie marzenia, aby pojechaæ na do-
¿ynki prawdziwym poci¹giem retro zi-
�ci³y siê. Poci¹g kursowaæ bêdzie w
sobotê (odjazdy: 16.30, 18.00 � te kur-
su adresujemy szczególnie do rodzin z
ma³ymi dzieæmi, dla których niedziel-
ny, spalski t³ok jest zbytnim utrudnie-
niem, a w sobotê maj¹ czas na krótk¹
kolejow¹ wycieczkê) i niedzielê. Nie-

dzielne odjazdy � od 9.00, ka¿dy nastêp-
ny z pó³tora godzinnym odstêpem.
Szczegó³y w rozk³adzie jazdy. Trady-
cyjnie ju¿, pierwszy niedzielny kurs,
obudowany bêdzie pewnymi atrakcja-
mi. Bêdzie wiêc ,,¿ywy tomaszowski
herb��, muzyka, któr¹ zapewni¹ rzadko
s³yszane ,,Sza³amaje��, bêd¹ upominki
dla dzieci, bêd¹ inne niespodzianki,
których w tym miejscu jednak nie wy-
pada zdradzaæ.

Nale¿y jednak powiedzieæ o tym, ¿e
swoje atrakcje przygotowuj¹ nasi przyja-
ciele z PKP CARGO S.A. Oprócz stoiska
promocyjnego, które zlokalizowane bêdzie
w Spale � po s¹siedzku obok naszego, o
firmie g³o�no bêdzie równie¿ na tomaszow-
skim dworcu przed odjazdami kolejnych
kursów do¿ynkowego retro poci¹gu.

Zapraszaj¹c do udzia³u we wspólnej
zabawie niech wolno mi bêdzie prze-
kazaæ s³owa podziêkowania Panu Pre-

zesowi PKP S.A. Andrzejowi Wachowi
za ¿yczliwo�æ i pomoc. Jestem przeko-
nany, ¿e ju¿ w niedzielê do moich po-
dziêkowañ do³¹cz¹ siê tysi¹ce Tomaszo-

wian, do¿ynkowych go�ci, pasa¿erów
pierwszego, prawdziwego tomaszow-
sko-spalskiego pociagu retro

 Jan M. Kalbarczyk

Stoisko promocyjne wystawiane
przez nasze miasto podczas zbli¿aj¹-
cych siê Do¿ynek Prezy-
denckich w Spale przy-
gotuje, tak jak co roku,
Skansen Rzeki Pilicy w
porozumieniu z Wydzia-
³em Promocji, Kultury i
Sportu Urzêdu Miasta w
Tomaszowie Mazowiec-
kim. Ze wzglêdu na rok
jubileuszowy promocja
miasta bêdzie przebiega-
³a pod has³em �Toma-
szów Mazowiecki � 175
lat u zbiegu rzek�.

Wzorem lat ubieg³ych
Skansen Rzeki Pilicy za-
prezentuje czê�æ nowo-
�ci, które pojawi³y siê w
placówce w przeci¹gu
ostatnich miesiêcy. Tym
razem bêdzie to model m³yna p³ywaj¹-
cego. Wykona³ go zim¹ Jan Ekiel, za-
przyja�niony ze Skansenem �stary m³y-
narz ze Zgierza�. Model jest ju¿ czwar-

tym projektem tego autora i tak jak po-
przednie zosta³ wykonany niezwykle

precyzyjnie, a ze wzglêdu na sw¹ ory-
ginalno�æ wzbudza ogromne zaintere-
sowanie zwiedzaj¹cych. Mamy nadzie-
jê, ¿e spodoba siê równie¿ go�ciom

przebywaj¹cym w Spale podczas Do-
¿ynek Prezydenckich.

Ponadto ka¿da z osób od-
wiedzaj¹cych tomaszowskie
stoisko bêdzie mia³a okazjê
spróbowaæ swoich si³ w mie-
leniu ziarna, poniewa¿ oprócz
ruchomego modelu m³yna
p³ywaj¹cego w Spale zosta-
nie zaprezentowane oryginal-
ne, rêczne ¿arno. Mi³ym ak-
centem uzupe³niaj¹cym pro-
mocjê miasta bêd¹ wystêpy
Dzieciêcego Zespo³u Ludo-
wego �Dokowianie�. Naj-
m³odsi tomaszowianie zapre-
zentuj¹ przed stoiskiem pro-
mocyjnym swoje umiejêtno-
�ci zdobywane w Dzielnico-
wym O�rodku Kultury w Bia-
³obrzegach.

Warto w czasie tego �wiê-
ta plonów, kontynuuj¹cego jeszcze
przedwojenne, prezydenckie tradycje
byæ w Spale i odwiedziæ nasze stoisko.
Serdecznie zapraszamy!           /em-pe

�Gwo�dziem� tomaszowskiego stoiska bêdzie ruchomy model m³yna
p³ywaj¹cego z XVIII w.
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O represjach sowieckich w Tomaszowie i Borkach
W Tomaszowie i Borkach odby³a siê

Miêdzynarodowa Konferencja Nauko-
wa �Represje sowieckie w Europie
�rodkowo - Wschodniej w latach
1944-1956�. Organizatorami konferen-
cji byli: Akademia �wiêtokrzyska - fi-
lia w Piotrkowie, Instytut Pamiêci Na-
rodowej, �wiatowy Zwi¹zek ¯o³nierzy
Armii Krajowej oraz Prezydent Miasta
Tomaszowa. Uczestniczyli w niej przed-
stawiciele 8 krajów: Polski, Rosji, Ukra-
iny, Czech, Wêgier, Hiszpanii, £otwy,
Litwy. By³a to pierwsza konferencja
zorganizowana na temat zbrodni so-
wieckich z udzia³em przedstawicieli
pañstw b. Bloku Wschodniego.

- Witam wszystkich bardzo serdecz-
nie na go�cinnej ziemi tomaszowskiej.
Mam nadziejê, ¿e bêdziecie Pañstwo
mieæ mi³e wspomnienia z naszego mia-
sta � przywita³ naukowców prezydent
Miros³aw Kukliñski. Pó�niej przedsta-
wi³ w sposób skondensowany historiê i
tera�niejszo�æ Tomaszowa.

Patronat honorowy nad konferencj¹
objêli: Ministerstwo Kultury - General-
ny Konserwator Zabytków, Sekretarz
Rady Mêczeñstwa, Walk i Pamiêci oraz
Marsza³ek Województwa £ódzkiego.

Na otwarcie przyjecha³ wiceminister
kultury Ryszard Mikliñski:

- Miniony wiek XX obok wielu osi¹-
gniêæ zaowocowa³ dwoma kataklizma-
mi, które zmieni³y na zawsze obraz
�wiata. Dwa totalitaryzmy sprowadzi-
³y ludzko�æ na skraj przepa�ci poprzez
opracowanie i perfekcyjne zastoso-
wanie eksterminacji i represjonowa-
nia ca³ych narodów. Wstrz¹saj¹cym
efektem tej epoki sta³y siê hitlerow-
skie obozy koncentracyjne oraz so-
wieckie ³agry.

Swoje referaty podczas konferencji
przedstawi³o wielu znanych historyków
z Polski i krajów b. Bloku Wschodnie-
go w tym prof. Czes³aw Grzelak, prof.
Wojciech Materski, prof. Galina Ivano-
wa, Albina Noskowa czy Siergiej Tri-
fonow z Rosji. O represjach sowieckich
wobec mieszkañców centralnych ziem
Polski w latach 1945-1947 mówi³ dr
Janusz Wróbel z Instytutu Pamiêci Na-
rodowej. - Jednym z trudniejszych pro-
blemów jest przebadanie zwi¹zków miê-
dzy polskim Urzêdem Bezpieczeñstwa
a sowieckimi s³u¿bami specjalnymi. Jest
bardzo ma³o dokumentów na ten temat.
Niew¹tpliwie jednak ta wspó³praca ist-

nia³a, widaæ to np. przy sprawie Ko-
mendy £ódzkiej AK, gdy NKWD naj-
pierw przes³uchiwa³a akowców a po-
tem dopiero polskie s³u¿by bezpieczeñ-
stwa zajê³y siê aresztowanymi. Nieste-
ty nie wiemy w jaki sposób NKWD tra-
fi³a na �lad oficerów Armii Krajowej �
mówi³ dr Wróbel. � Liczymy w tym za-
kresie na pomoc archiwistów rosyjskich.

- Konferencja by³a bardzo udana,
zarówno my jako organizatorzy, jak i
historycy s¹ zadowoleni z jej przebie-
gu. My�lê, ¿e Tomaszów i region zosta³
dobrze wypromowany � mówi³ po ob-
radach dr Dariusz Rogut z Akademii
�wiêtokrzyskiej. Wiceprzewodnicz¹cy
Rady Miejskiej Waldemar Wendrowski,
który przys³uchiwa³ siê obradom zwró-
ci³ uwagê na fakt, ¿e podczas konferen-
cji kwestia narodowo�ci historyków
schodzi³a na plan dalszy. � Wszyscy sta-
rali siê byæ bardzo obiektywni � zauwa-
¿y³ radny.

Do koñca roku powstanie publika-
cja, w której znajd¹ siê wszystkie refe-
raty z konferencji. Bêdzie tam równie¿
informacja o Tomaszowie. Referaty
bêd¹ opublikowane w trzech jêzykach:
polskim, rosyjskim i angielskim. (aw)

Czê�æ uczestników konferencji podczas pami¹tkowej fotografii
po zakoñczeniu obrad w Borkach

T³umacze mieli bardzo du¿o pracy
podczas konferencji

Foldery o Tomaszowie cieszy³y siê du¿ym zainteresowaniem.
Konferencja by³a doskona³¹ okazj¹ do promocji miasta

Prof. Siergiej Trifonow (Nowgorod � Rosja)  i prezydent Miros³aw Kukliñski

Jednym z patronów honorowych konferencji by³
wiceminister kultury � Generalny Konserwator
Zabytków � Ryszard Mikliñski

W czwartek 8.IX obrady odbywa³y siê w Urzêdzie Miasta w Tomaszowie, z
kolei w pi¹tek i sobotê naukowcy konferowali w Borkach
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Reagowanie w sytuacjach kryzysowych
�Reagowanie w sytuacjach kryzy-

sowych� to nazwa konferencji jaka
odby³a siê w Urzêdzie Miasta we wto-
rek 13 wrze�nia. Jest  ona elementem
projektu  realizowanego  przy  wspó³-
pracy  z  Dolno�l¹skim O�rodkiem
Studiów  Strategicznych  (DOSS),  w
ramach  którego  mieszkañcy  miasta
otrzymaj¹  instrukcje  postêpowania  w
sytuacjach  zagro¿enia,  a  w  wybra-
nych  szko³ach zostanie  przeprowa-
dzony  pilota¿owy  program  zajêæ
po�wiêconych  bezpieczeñstwu, opra-
cowywany  przez  ekspertów  DOSS.

W konferencji uczestniczyli m.in.
przedstawiciele wojska, policji, stra-
¿y po¿arnej a tak¿e dyrektorzy szkó³.
- Ten rok obfitowa³ w wiele wyda-
rzeñ, dlatego doszli�my  do wniosku,
¿e  tak¹ konferencjê nale¿y zorgani-
zowaæ � mówi wiceprezydent Jan
¯erek. � Na szczê�cie nie ma u nas
wydarzeñ typu terrorystycznego, ale
w Tomaszowie wystêpuje wiele kry-
zysowych zdarzeñ np. takich jak po-
wód� czy fa³szywy alarm na tamie w
Smardzewicach � doda³ prezydent
Miros³aw Kukliñski. � Cieszê siê, ¿e

powsta³a ulotka, która jest potrzebna
mieszkañcom miasta, aby wiedzieli
jak siê zachowaæ w przypadku kry-
zysu. � Powsta³o 10.000 ulotek, któ-
re po 25 wrze�nia bêd¹ kolportowa-
ne w Tomaszowie. Chcemy przygo-
towaæ ludzi na to, ¿e czasami co� z³e-
go mo¿e siê wydarzyæ � wyja�nia Le-
szek Jakubowski � kierownik Refe-
ratu Zarz¹dzania Kryzysowego i
Spraw Obronnych Urzêdu Miasta.

Jednym z prelegentów by³ dr Ry-
szard Machnikowski z Wydzia³u Stu-
diów Miêdzynarodowych i Politolo-
gicznych Uniwersytetu £ódzkiego.
� Jeste�my nara¿eni na niebezpie-
czeñstwo jako kraj Zachodu, cz³onek
NATO, aktywny uczestnik wojny w
Iraku. Spodziewam siê zamachów w
Rzymie czy Niemczech a w dalszej
perspektywie mo¿e i u nas. Islami�ci
realizuj¹ swój plan a my jeste�my na
ich li�cie celów � pesymistycznie pro-
rokuje dr Machnikowski.

Marcin Kossek � �wiatowej s³awy
ekspert w dziedzinie antyterroryzmu,
trener wielu grup antyterrorystycz-
nych mówi³ o modelu organizacji
s³u¿b odpowiedzialnych za reagowa-
nie w sytuacji ataku terrorystyczne-
go. � ¯eby stworzyæ skuteczny sys-
tem przeciwdzia³ania antyterrory-
zmowi trzeba mieæ � moim zdaniem
� umiejêtno�æ s³uchania tego co siê
dzieje na �wiecie. Nie da siê tego zro-
biæ w oparciu o polskie do�wiadcze-
nia ze wzglêdu na to, ¿e polskie pod-
oddzia³y antyterrorystyczne by³y
stworzone do innych celów � wyja-
�nia³ Marcin Kossek.

O do�wiadczeniach krajów Euro-
py Zachodniej w walce z terrory-
zmem mówi³ z kolei Kacper Rêkawek
z  Dolno�l¹skiego O�rodka Studiów
Strategicznych. Przy wspó³pracy z
DCSS w tomaszowskich szko³ach
odbêdzie siê pilota¿ lekcji na temat
zachowania uczniów w sytuacji za-
gro¿enia.

(aw)
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Mniej uczniów

Nowi dyrektorzy

Nauczyciele z awansem
W Urzêdzie Miasta w Tomaszowie

odby³a siê uroczysto�æ �lubowania i
wrêczenia aktu nadania stopnia awansu
zawodowego nauczyciela mianowane-
go. Akty odebra³o 33 nauczycieli, wiêk-
szo�æ stanowili nauczyciele zatrudnie-
ni w szko³ach. Do egzaminu przyst¹pi-
³o 3 nauczycieli religii, 5 pedagogi-
ki wczesnoszkolnej i przedszkolnej, 3
jêzyka polskiego, 4 jêzyka niemieckie-
go, 3 jêzyka angielskiego, 1 historii, 4
nauczycieli przedmiotów matematycz-
no-przyrodniczych, 6 wychowania fi-
zycznego i 4 innych (sztuka, logopedia
i pedagogika opiekuñczo-wychowaw-
cza). Komisje egzaminacyjne powo³a-
ne przez Prezydenta Miasta wysoko
oceni³y przygotowanie merytoryczne
nauczycieli przystêpuj¹cych do egzami-
nu. - Z³o¿ona dokumentacja nie budzi-
³a zastrze¿eñ co niew¹tpliwie by³o rów-
nie¿ zas³ug¹ dyrektorów - podkre�li³a

Prezydent Miros³aw Kukliñski wrê-
czy³  nominacjê dyrektorom dwóch pla-
cówek o�wiatowych w Tomaszowie.
Konkurs na dyrektora Zespo³u Szkó³ nr
8 wygrala Lena S³owikowska i bêdzie
pe³niæ tê funkcjê przez kolejnych 5 lat.

Dotychczas by³a wicedyrektorem w tej
szkole. Z kolei Ma³gorzata Przedbora
bêdzie pe³niæ funkcjê dyrektora Przed-
szkola nr 2. Dotychczasowy dyrektor tej
placówki zrezygnowa³ ze wzglêdów
zdrowotnych.

Fot: W inauguracji roku szkolnego 2005/2006
uczestniczyli: prezydent Miros³aw Kukliñski w
Szkole Podstawowej nr 14 oraz wiceprezydent
Gra¿yna Hara�na w Szkole Podstawowej nr 12.

O 257 uczniów mniej ni¿ w poprzednim roku
szkolnym przyst¹pi³o do nauki w szko³ach podsta-
wowych i gimnazjach w Tomaszowie Mazowieckim.
Zmala³a równie¿ liczba oddzia³ów (z 288 na 276).
W roku szkolnym 2004/2005 do 12 placówek szkol-
nych uczêszcza³o 7.310 uczniów a w roku szkol-
nym 2005/2006 ju¿ tylko 7.053 w tym do szkó³ pod-
stawowych 4.319 a do gimnazjów 2.734. Do klas
pierwszych uczêszczaæ bêdzie 1.465 uczniów z
czego 831 do szkó³ gimnazjalnych a 634 do �pod-
stawówek�.

 M³odych mieszkañców Tomaszowa uczyæ bê-
dzie 530 nauczycieli w 5 szko³ach podstawowych,
5 gimnazjach i 2 zespo³ach szkó³.                         (aw)

Halina Szczuciñska, naczelnik Wydzia-
³u Edukacji Urzêdu Miasta. 

Akty nadania stopnia awansu zawo-

dowego wrêczali: wiceprezydent Gra¿y-
na Hara�na oraz wiceprzewodnicz¹cy
Rady Miejskiej Bogus³aw Drozdowski

w w w . t o m a s z o w - m a z . p l

Jak placówki o�wiatowe prowadzone przez  Miasto Tomaszów Mazowiecki
przygotowane s¹ do roku szkolnego 2005/2006 ?

W Gimnazjum nr 3 odby³a siê nara-
da dyrektorów szkó³ i przedszkoli z
przedstawicielami w³adz Miasta Toma-
szowa Mazowieckiego. Dyrektor szko-
³y Pani  Miros³awa Tomczyk  zadba³a o
stronê organizacyjn¹ tak, aby wszyscy
uczestnicy spotkania mogli w mi³ej at-
mosferze omówiæ wa¿ne sprawy zwi¹-
zane z organizacj¹ nowego roku szkol-
nego. Ze wzglêdu na ró¿norodno�æ
omawianych kwestii, w naradzie wziê-
li równie¿ udzia³: Skarbnik Miasta Pani
Barbara Ko�cista, naczelnicy i kierow-
nicy oraz pracownicy: Wydzia³u Edu-
kacji, Referatu Inwestycji i Nadzoru
W³a�cicielskiego, Referatu Spraw Spo-
³ecznych oraz Wydzia³u Infrastruktury
Komunalnej i Ochrony �rodowiska.
Go�ciem narady by³ Wiceprzewodni-
cz¹cy Rady Miejskiej Pan Waldemar
Wendrowski. Uczestnicy narady skupi-
li siê na nastêpuj¹cych sprawach szcze-
gólnie interesuj¹cych �rodowisko
o�wiatowe:

- sytuacja finansowa placówek
o�wiatowych,

- remonty i inwestycje w 2005 r.
- kwestie bhp,
- sprawy ochrony �rodowiska doty-

cz¹ce placówek o�wiatowych,
- organizacja zajêæ sportowo � rekre-

acyjnych w roku szkolnym 2005/2006,
- osi¹gniêcia szkó³  i przedszkoli w

roku szkolnym w roku szkolnym 2004/
2005,

- stypendia szkolne.
Z uwagi na to, ¿e jeste�my ju¿ po

po³owie roku bud¿etowego, najwa¿niej-
szy jest fakt, czy bud¿et Miasta zatwier-
dzony w marcu w dziale o�wiata i wy-
chowanie zabezpiecza prawid³owo�æ
funkcjonowania naszych placówek.

Z wypowiedzi Pani Skarbnik dyrek-
torzy mogli dowiedzieæ siê, ¿e wszyst-
kie zmiany dotycz¹ce ustawy o finan-
sach publicznych zw³aszcza te, które
dotyczy³y �rachunku dochodów w³a-
snych� zosta³y ju¿ uzgodnione i s¹ na
bie¿¹co porz¹dkowane. Funkcjonowa-
nie sto³ówek szkolnych, o których tak
du¿o siê mówi³o i pisa³o jeszcze w ubie-
g³ym roku szkolnym, jest zabezpieczo-
ne prawid³owo, nigdzie nie ma likwi-
dacji sto³ówki i ka¿de dziecko bêdzie
mog³o korzystaæ z gor¹cego posi³ku!

Ubieg³oroczne do�wiadczenia pole-
gaj¹ce na analizie bud¿etu konkretnej
placówki w obecno�ci jej dyrektora i
g³ównego ksiêgowego bêd¹ kontynu-
owane. W tym roku te spotkania bêd¹
odbywaæ siê wcze�niej, bo po trzecim
kwartale i wówczas bêdziemy mieæ pe³-

ny obraz bud¿etów  wszystkich szkó³ i
przedszkoli.

Przypomnê, ¿e takie podej�cie ze
strony osób odpowiedzialnych za finan-
se, pozwoli³o na racjonalizacjê wydat-
ków w placówkach o�wiatowych i nie
spowodowa³o zak³óceñ w prawid³o-
wym ich funkcjonowaniu.

Jak siê okaza³o, mi³ym zaskocze-
niem dla dyrektorów, by³a moja infor-
macja dotycz¹ca inicjatywy Prezyden-
ta Miasta w sprawie podwy¿ek dla pra-
cowników administracyjnych i obs³ugi
najni¿ej zarabiaj¹cych. Powy¿sze pod-
wy¿ki planujemy wprowadziæ ju¿ w li-
stopadzie br.

Gor¹cym tematem by³y inwestycje i
remonty. Oczekiwania dyrektorów by³y
bardzo du¿e, ale i wykonanie wszyst-
kich zadañ okaza³o siê dobre. Od Pani
Anny Suskiej - Kierownik Referatu In-
westycji i Nadzoru W³a�cicielskiego
wszyscy us³yszeli�my zapewnienie o
zakoñczeniu  prac przed 1 wrze�nia br.

Mi³ym i jednocze�nie wa¿nym akcen-
tem narady by³a akcja �Ratujmy Kasz-
tanowce� prowadzona przez Wydzia³
Infrastruktury Komunalnej i Ochrony
�rodowiska. Tylko wspó³praca wszyst-
kich �rodowisk naszego Miasta pozwoli
na uratowanie tego gatunku drzew!

Bardzo ceniê sobie wspó³pracê z in-
spektorem ds. bhp. Wiemy jak wa¿ne
jest bezpieczeñstwo naszych dzieci. To
na nas, dyrektorach i nauczycielach, ci¹-
¿y obowi¹zek znajomo�ci i przestrze-
gania przepisów bhp. W tych sprawach
nie mo¿emy pozwoliæ sobie na jakie-
kolwiek zaniedbanie. W zwi¹zku z tym,
dyrektorzy s¹ na bie¿¹co informowani
o aktualnych zmianach w przepisach i
otrzymuj¹ materia³y pomocnicze u³a-
twiaj¹ce im zapewnienie bezpieczeñ-
stwa i higienicznych warunków pracy i
nauki w placówce. Ju¿ od dwóch lat w
naszych szko³ach odbywaj¹ siê na sze-
roka skalê zajêcia sportowo - rekreacyj-
ne finansowane ze �rodków antyalko-
holowych. W bie¿¹cym roku przewidu-
jemy realizacjê tych zajêæ w wymiarze
90 godzin tygodniowo. Prowadz¹ je
odpowiednio przygotowani nauczycie-
le. Pozalekcyjne zajêcia sportowo � re-
kreacyjne s¹ integraln¹ czê�ci¹ progra-
mu profilaktycznego maj¹cego na celu
promowanie zdrowego stylu ¿ycia, wol-
nego od alkoholu i narkotyków. Jedno-
cze�nie umo¿liwiaj¹ milo i po¿ytecznie
spêdziæ wolny czas.

Ponadto pracownicy Wydzia³u Edu-
kacji przedstawili szczegó³ow¹ infor-
macji na temat osi¹gniêæ dydaktycznych

i wychowawczych wszystkich placó-
wek o�wiatowych.

Nowym, ale jak¿e istotnym zada-
niem na³o¿onym na samorz¹dy, jest
udzielanie pomocy materialnej o cha-
rakterze socjalnym (stypendiów i zasi³-
ków szkolnych ). W czerwcu urucho-
mili�my wyp³atê �rodków finansowych
przyznanych na rok szkolny 2004/2005.
Na z³o¿onych 1521 wniosków, wydali-
�my 1374 pozytywnych decyzji na kwo-
tê 156 140,30 z³. Przypomnê, ¿e stypen-
dia szkolne udzielane s¹ uczniom za-
meldowanym na pobyt sta³y na terenie
naszego miasta, w przypadku gdy mie-
siêczna wysoko�æ dochodu netto na oso-
bê w rodzinie nie przekracza kwoty 316
z³. Wnioski o przyznanie stypendium za
rok szkolny 2005/2006 (tj. od 1.09.2005
r. do 30.06.2006 r.) nale¿y sk³adaæ do
15 wrze�nia 2005 r., a w przypadku s³u-
chaczy kolegiów do 15 pa�dziernika br.

Uwa¿am, ¿e takie zebrania � narady
daj¹ mo¿liwo�æ spotkania siê, przedys-
kutowania wielu spraw w gronie osób
jak najbardziej kompetentnych , dlate-
go ceniê je sobie i zawsze jestem do
dyspozycji nie tylko dyrektorów, ale i
nauczycieli czy rodziców uczniów.

Gra¿yna Hara�na
Z-ca Prezydenta Miasta
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Miejski O�rodek Pomocy Spo³ecznej w Tomaszowie Maz.
od 1 wrze�nia 2005r.  jest realizatorem ustawy z dnia 22 kwietnia 2005r.

o postêpowaniu wobec d³u¿ników alimentacyjnych
oraz zaliczce alimentacyjnej (Dz.U. Nr 86, poz. 732)

Zaliczka alimentacyjna od 1 wrze�nia 2005r.

Komu przys³uguje zaliczka alimentacyjna ?
Je�li
- jeste� osob¹ samotnie wychowuj¹c¹ dziecko

Uwaga: Osoba pozostaj¹ca w zwi¹zku ma³¿eñskim mo¿e przez okres jednego roku pobieraæ zaliczkê alimentacyjn¹,
                 je¿eli z³o¿y³a pozew do s¹du o rozwód lub separacjê.
- masz zas¹dzone alimenty na dzieci
- osoba zobowi¹zana do alimentacji nie wywi¹zuje siê z tego obowi¹zku
     prowadzona przez komornika egzekucja zas¹dzonych alimentów jest bezskuteczna

Uwaga: Egzekucja jest bezskuteczna, gdy nie zostanie wyegzekwowana ca³a nale¿no�æ zas¹dzonych alimentów.

mo¿esz staraæ siê o
zaliczkê alimentacyjn¹

Do jakiego wieku dziecka przys³uguje zaliczka alimentacyjna ?

Zaliczka alimentacyjna przys³uguje do ukoñczenia przez dziecko 18 lat, a je�li siê uczy w szkole lub w szkole wy¿szej
do ukoñczenia 24 roku ¿ycia.

Do jakiej wysoko�ci przys³uguje zaliczka alimentacyjna ?

Je¿eli dochód netto w rodzinie nie przekracza 583 z³ na osobê, zaliczka przys³uguje do wysoko�ci �wiadczenia alimen-
tacyjnego, nie wiêcej jednak ni¿

- 170 z³ na dziecko (250 z³ na dziecko niepe³nosprawne), gdy w rodzinie jest nie wiêcej ni¿  dwoje dzieci uprawnionych
do zaliczki alimentacyjnej

- 120 z³ na dziecko (170 z³ na dziecko niepe³nosprawne), gdy w rodzinie jest troje lub wiêcej  dzieci uprawnionych do
zaliczki alimentacyjnej

Je¿eli dochód netto w rodzinie nie przekracza 291,50 z³ na osobê, zaliczka przys³uguje do wysoko�ci ró¿nicy pomiêdzy
zas¹dzonymi a otrzymywanymi alimentami, nie wiêcej jednak ni¿

- 300 z³ na dziecko (380 z³ na dziecko ni pe³nosprawne), gdy w rodzinie  jest nie wiêcej ni¿ dwoje dzieci uprawnionych
do zaliczki alimentacyjnej

- 250 z³ na dziecko (300 z³ dziecko niepe³nosprawne), gdy w rodzinie jest troje lub wiêcej dzieci uprawnionych do
zaliczki alimentacyjnej

Wniosek o zaliczkê alimentacyjn¹:
- pobiera siê w o�rodku pomocy spo³ecznej,
- sk³ada siê do komornika prowadz¹cego postêpowanie egzekucyjne.

Zaliczkê wyp³aca
- urz¹d gminy lub o�rodek pomocy spo³ecznej w³a�ciwy dla miejsca zamieszkania osoby uprawnionej do zaliczki

alimentacyjnej.

Uwaga: W przypadku osób, które korzystaj¹ ze �wiadczeñ rodzinnych dokumenty do³¹czone do wniosku o �wiadczenia
rodzinne wykorzystuje siê do przyznania zaliczki alimentacyjnej.

Zagro¿enie �ptasi¹ gryp¹�
W zwi¹zku z potencjalnym zagro¿eniem zdrowia ludzi i zwierz¹t, epidemi¹

�ptasiej grypy� Prezydent Miasta zaleci³:
1. izolowaæ ptaki (drób) od czynników zewnêtrznych w tym izolowaæ od dzikich
ptaków,
2. dok³adnie zabezpieczyæ pojemniki z karm¹ i wod¹ pitn¹ dla drobiu, poprzez
wstawienie ich do pomieszczeñ w celu niedopuszczenia do nich dzikiego ptactwa,
3. zamkniêcie bezpo�redniego przep³ywu osób oraz zwierz¹t pomiêdzy obiekta-
mi, w których bytuje drób,
4. ograniczyæ liczbê osób obs³uguj¹cych fermy do koniecznego minimum wraz
ze sprawdzeniem czy osoby te nie utrzymuj¹ drobiu we w³asnych zagrodach,
5. osoby bezpo�rednio stykaj¹ce siê z drobiem na fermach nie powinny mieæ
kontaktu z innym ptactwem np. go³êbiami,
6. zaopatrzyæ pracowników bran¿y drobiarskiej i lekarzy weterynarii, pracowni-
ków ZOZ-ów w leki przeciwwirusowe oraz przeprowadziæ szczepienia u ludzi.

Skansen
z certyfikatem POT

Sukces tomaszowian

Skansen Rzeki Pilicy, jedna z m³od-
szych, ale jednocze�nie bardzo inten-
sywnie tworzonych atrakcji turystycz-
nych naszego miasta, zosta³ w ostatnich
dniach uznany za jeden z najlepszych
produktów turystycznych w kraju. Dzia-
³ania pomys³odawców i twórców pla-
cówki zosta³y nagrodzone presti¿owym
Certyfikatem Polskiej Organizacji Tury-
stycznej, przyznawanym w wyniku kon-
kursu na �Najlepszy produkt turystycz-
ny�. Decyzja zosta³a podjêta jednog³o-
�nie przez sze�cioosobow¹ komisjê pod
przewodnictwem dr Jerzego Walaska,
dyrektora Rynku Krajowego POT.

Otrzymanie Certyfikatu POT ozna-
cza m.in. szansê na prê¿n¹ promocjê
Skansenu, a tym samym równie¿ mia-
sta, w kraju i zagranic¹. Jedn¹ z form
promocji wykorzystywan¹ przez POT
w celu zachêcenia turystów do odwie-
dzenia i poznawania Polski jest prezen-
tacja produktów z certyfikatem na kra-
jowych i zagranicznych targach tury-
stycznych oraz w wydawnictwach pre-
zentuj¹cych nasz kraj. Ponadto atrakcje
uznane za najlepsze w kraju s¹ odwie-
dzane przez dziennikarzy oraz organi-
zatorów turystyki podczas tzw. wyjaz-
dów studyjnych.

Towarzystwo, w którym znalaz³ siê
Skansen Rzeki Pilicy jest niezwykle
presti¿owe. W�ród atrakcji wyró¿nio-
nych takim certyfikatem w poprzednich
latach przez Polsk¹ Organizacjê Tury-

styczn¹ znalaz³y siê m.in. tak znane
miejsca i wydarzenia, jak Festiwal Ar-
cheologiczny w Biskupinie, Insceniza-
cja Bitwy pod Grunwaldem, Kana³
Ostródzko � Elbl¹ski, Zamek w Gnie-
wie i inne.

Do tegorocznej, III edycji konkursu
na �Najlepszy produkt turystyczny�
zg³oszono 122 produkty, ale jedynie 20
z nich znalaz³o uznanie Polskiej Orga-
nizacji Turystycznej. W�ród najlep-
szych znalaz³ siê tomaszowski Skansen
Rzeki Pilicy. O Certyfikat POT stara³o
siê w tym roku 7 produktów z woje-
wództwa ³ódzkiego: �Festiwal w Kra-
jobrazie� (Inow³ódz), Bunkier w Ko-
newce, �Powiatowe Darcie Pierza�
(Rzeczyca), �Ulica Piotrkowska � Let-
ni Salon £odzi�, �Festiwal Zwiastunów
Filmowych�, �Jarmark Spalski�. Stara-
nia te zosta³y uwieñczone sukcesem je-
dynie w przypadku pilickiego skanse-
nu oraz atrakcji jak¹ jest ul. Piotrkow-
ska w £odzi.

Uroczyste wrêczenie Certyfikatu
POT odbêdzie siê 22 wrze�nia 2005
roku podczas Inauguracji Miêdzynaro-
dowych Targów Turystycznych �TT �
Warsaw Tour and Travel�, odbywaj¹-
cych siê w Pa³acu Kultury i Nauki w
Warszawie.

Skansenowi Rzeki Pilicy serdecznie
gratulujemy uznania na ogólnopolskiej
scenie turystycznej i ¿yczymy dalszych
sukcesów.                                    /em-pe

08.09.2005 roku zosta³ zorganizowany przez Fabry-
kê Armatury � HAWLE � Sp. z o.o. pierwszy etap tur-
nieju w bowlingu pod nazwa � HAWLING 2005�.
ZGWK zosta³ umieszczony w jednej z grup makrore-
gionu wschodniego.

Po zaciêtej walce dru¿yna ZGWK w sk³adzie :
1.    Jaros³aw Gawarzyñski
2.    Wojciech Stawiñski
3.    Marek Sawiñski
Zajê³a drugie miejsce w swojej grupie, zapewniaj¹c sobie awans

do pó³fina³u. Najlepszym zawodnikiem odbytych zawodów zosta³
Pan Jaros³aw Gawarzyñski.
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1. �Strzelców� po¿egna³a wiceprezydent Gra¿yna Hara�na
2. Nikt w Adampolu nie zna lepiej historii miejscowo�ci ni¿ Antoni Dohoda
3. Spotkanie z wójtem Danielem Ohotskim
4. W³adze Polonezkoy s¹ bardzo zadowolone z efektów prac tomaszowskiej m³odzie¿y
5. Woda w Morzu Czarnym by³a bardzo ciep³a

Zwiedzali, wypoczywali i pomagali

Oddano ho³d Sybirakom

18-osobowa grupa przebywa³a w Polonez-
koy (Adampol) - polskiej kolonii w Turcji.
M³odzie¿ ze Zwi¹zku �Strzelec� wraz z opie-
kunami pojecha³a nad Bosfor na zaproszenie
w³adz tej �polskiej� miejscowo�ci. Jest to
pierwszy wyjazd m³odzie¿y z Tomaszowa
Mazowieckiego do Polonezkoy, z którym w
maju prezydent Miros³aw Kukliñski podpisa³
umowê o wspó³pracy. Tomaszowianie pozna-
wali historiê Adampola a tak¿e znajduj¹ce
siê w pobli¿u najwiêksze miasto w Turcji -
Stambu³. Oprócz atrakcji turystycznych m³o-
dzie¿ remontowa³a nagrobki polskiego cmen-
tarza. � Pracy by³o wiele, ale jeste�my bardzo
zadowoleni z pobytu w Adampolu. Ludzie s¹
bardzo sympatyczni otwarci a okolica wspa-
nia³a � podkre�lali po powrocie. � Chcemy,
aby w przysz³ym roku do Tomaszowa przyje-
cha³a m³odzie¿ z Polonezkoy i okrêgu Bey-
koz. Takie ustalenia zapad³y podczas rozmów
w wójtem Danielem Ohotskim � mówi wice-
prezydent Gra¿yna Hara�na.

Polska kolonia w Turcji zosta³a za³o¿ona
w 1842 roku przez ks. Adama Czartoryskie-
go. Obecnie mieszka w niej nieco ponad 100
osób narodowo�ci polskiej.

1

2

3

4

5

W niedzielê 11 wrze�nia uroczy�cie ods³oniêto pomnik Zes³añców Sybiru.
W imieniu w³adz miasta wieniec z³o¿yli: prezydent Miros³aw Kukliñski, wice-
przewodnicz¹cy RM Bogus³aw Drozdowski oraz radna Krystyna Koselak.
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Prezydent Miasta pisze do Premiera

Co dalej
z absolutorium?

Remont
Magistratu

Przyznane �rodki na sport

W numerze 16 Dwutygodnika Samorz¹dowego
�Wspólnota� ukaza³ siê artyku³ �Czas na zmiany� po-
�wiêcony instytucji absolutorium. W dyskusji z dzienni-
karzami gazety wzi¹³ udzia³ m.in. prezydent Miros³aw
Kukliñski.

- Instytucja absolutorium straci³a racjê bytu od mo-
mentu wprowadzenia powszechnych wyborów wójtów,
burmistrzów i prezydentów. Wówczas, gdy rada wybie-
ra³a zarz¹d, na którego czele sta³ wójt, mia³a prawo do
jego odwo³ania w ka¿dym momencie. Nie tylko udzie-
laj¹c absolutorium. Obecnie sytuacja siê zmieni³a ra-
dykalnie. Wójt ma mandat pochodz¹cy z powszech-
nych wyborów, to jest znaczne wzmocnienie jego po-
zycji. Absolutorium ma oceniaæ prawid³owo�æ wyko-
nania uchwalonego przez radê bud¿etu. Je¿eli wiêc
RIO nie stwierdza nieprawid³owo�ci czy uchybieñ, to
g³osowanie przez radê w sprawie absolutorium jest
zbêdne, a g³osowanie za udzieleniem absolutorium jest
zbêdne - pozbawione sensu. Bêdzie to przecie¿ decy-
zja stricte polityczna, w ogóle niezwi¹zana z ocen¹
realizacji bud¿etu - podkre�la³ w rozmowie prezydent
Kukliñski.

 Dyskusjê �Co dalej z absolutorium� mozna znale�æ na
stronach 32-34 Pisma Samorz¹dowego �Wspólnota�. (aw)

Prezydent Miasta na wniosek Komisji Konkursowej przyzna³ �rodki na
realizacjê zadañ miasta z zakresu kultury fizycznej i sportu nastêpuj¹cym
stowarzyszeniom, UKS-om i klubom sportowym:

organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie pi³ki
siatkowej ch³opców:

· Miêdzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy �Wiking� - 20.000
· Miêdzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy �Dargfil� - 13.000
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie pi³ki

siatkowej dziewcz¹t:
· Miêdzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy �Dargfil� - 12.500
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie pi³ki

koszykowej dziewcz¹t:
· Integracyjny Uczniowski Klub Sportowy �Lider� - 12.500
organizacja szkolenia i wspózawodnictwa sportowego w zakresie pi³ki

no¿nej dziewcz¹t:
· Miêdzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy �Dargfil� - 10.000
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie pi³ki

rêcznej ch³opców:
· Uczniowski Klub Sportowy �Victoria�  - 7.500
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie

³y¿wiarstwa szybkiego:
· Klub Sportowy �Pilica�   - 42.500
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie

jazdy na wrotkach:
· Szkolny Klub Sportowy �Dziewi¹tka�
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie

krêglarstwa klasycznego:
· Klub Sportowy �Pilica� - 10.000
organizacja szkolenia i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie

lekkiej atletyki:
· M³odzie¿owy Klub Sportowy w Tomaszowie Maz. - 7.500
organizacja szkoleñ i wspó³zawodnictwa sportowego w zakresie kolar-

stwa:
· Ludowy Klub Sportowy �Start�  - 12.500
organizacja masowych imprez sportowo - rekreacyjnych dla mieszkañ-

ców miasta:
· Miejskie Towarzystwo Krzewienia Kultury Fizycznej - 12.500

informacje sportowe - str. 16 

Trwa odnawianie kolejnych
budynków Urzêdu Miasta.
W ubieg³ym roku poprawi³ siê
wygl¹d g³ównego, zabytkowego
obiektu. Teraz przysz³a kolej na
budynek B, w którym mie�ci siê
m.in. Wydzia³ Rozwoju Miasta i
Integracji Europejskiej oraz na
budynek, gdzie siedzibê ma Stra¿
Miejska. Prace zakoñcz¹ siê w
pa�dzierniku a ich koszt to nieco
ponad 250.000 z³otych.

Promocja Tomaszowa w Turystycznym
Atlasie Samochodowym

 Skansen Rzeki Pilicy
i Niebieskie Zród³a znala-
z³y siê w Turystycznym
Atlasie Historycznym
�Polska Niezwyk³a�.

�Na prawym brzegu
Pilicy, w pobli¿u mostu na
drodze do Opoczna znaj-
duje siê Skansen Rzeki
Pilicy. W�ród ró¿nych
eksponatów jest m³yn
wodny przeniesiony do
Tomaszowa znad Luci¹¿y.
Wewn¹trz niego mo¿na
zobaczyæ dzia³aj¹ce urz¹-
dzenie do przemia³u ziar-
na oraz ciekaw¹ ekspozy-
cjê po�wiêcon¹ regionowi
(rewelacyjna kolekcja
modeli m³ynów z Nadpi-
licza). Oprócz parowca
rzecznego, starej barki,
kajaków i motorówek jest
te¿ unikatowa specjalno�æ
skansenu. To wydobywa-
ne z piasków dna Pilicy

niemieckie pojazdy pancerne. Utonê³y
podczas ucieczki przed Armi¹ Czer-
won¹ w styczniu 1945 r. Pod wieloma
transporterami za³ama³ siê lód i do dzi-
siaj w korycie rzeki amatorzy militariów
odnajduj¹ ich fragmenty a nawet ca³e
pojazdy. W skansenie mo¿na obejrzeæ
jeden z odnalezionych po ponad 50 la-
tach le¿enia w piaskach rzeki transpor-
terów, który zachowa³ siê w tak dobrym
stanie, ¿e po remoncie ruszy³. Jest to je-
dyny zachowany do dzisiaj egzemplarz
artyleryjskiego ci¹gnika niemieckiej
Luftwaffe!

    Po drugiej stronie jezdni znajduje
siê inna tomaszowska atrakcja - rezer-
wat �Niebieskie Zród³a�. To zespó³ wy-
wierzysk krasowych wystêpuj¹cych w
malowniczym starorzeczu pilickim(...)�
- czytamy w publikacji.
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Z obrad Rady Miejskiej

Informacja Prezydenta Miasta
Tomaszowa Mazowieckiego

W zwi¹zku z zarz¹dzonymi na dzieñ 25 wrze�nia 2005
roku wyborami do Sejmu RP i Senatu RP oraz zarz¹dzony-
mi na dzieñ 9 pa�dziernika 2005 roku wyborami Prezydenta
RP uleg³y zmianie adresy nastêpuj¹cych siedzib Obwodo-
wej Komisji Wyborczej:

- Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 34 w Tomaszowie
Mazowieckim znajduje siê w budynku Ochotniczej Stra¿y
Po¿arnej, ul. Starowiejska 46- Nagórzyce (poprzednia sie-
dziba OKW: Szko³a Podstawowa w Wiadernie).

- Obwodowa Komisja Wyborcza Nr 14 w Tomaszowie
Mazowieckim znajduje siê w budynku Archiwum Pañstwo-
wego w Tomaszowie Maz. ul. Spalska 120 (poprzednia sie-
dziba OKW: ZWCH �Wistom�, ul. Spalska 103/105).

Ponadto przypomina siê, ¿e siedziba Obwodowej Komi-
sji Wyborczej Nr 9 znajduje siê w Filii Uniwersytetu £ódz-
kiego w Tomaszowie Maz., wej�cie od strony ul. gen. Grota
Roweckiego (poprzednia siedziba OKW: �Pilica�S.A. ul. Ugaj
3) oraz siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej Nr 26 znaj-
duje siê w Zespole Ponadgimnazjalnych Szkó³ Zawodowych
i Ogólnokszta³c¹cych, ul. Farbiarska 20 (poprzednia siedziba
OKW: Zespó³ Szkó³ Zawodowych Nr 5, ul. Tkaca 11).

Osobom niepe³nosprawnym umo¿liwia siê skorzystanie z
samochodu celem wziêcia udzia³u w g³osowaniu. Wyborcy
niepe³nosprawni mog¹ w dniu wyborów dokonywaæ zg³o-
szeñ pod numerem telefonu 724-25-82.

Spisy wyborców zostan¹ udostêpnione wyborcom do
wgl¹du na pisemny wniosek, w siedzibie Urzêdu Miasta (po-
kój nr 14 � parter) w terminie od 12 wrze�nia br. do 20 wrze-
�nia br. w godzinach pracy tj. 7.30 do 15.30, a w �rody do
godz. 17.00.

Informacja o dy¿urach
Informujemy, ¿e Przewodnicz¹cy oraz Wiceprzewodnicz¹cy

Rady Miejskiej pe³ni¹ dy¿ury w nastêpuj¹ce dni:

Tomasz Kumek
Przewodnicz¹cy Rady Miejskiej

�roda  15.00 � 17.00

Bogus³aw Drozdowski
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

�roda 9.30 � 11.30

Dariusz Smejda
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

Pi¹tek 13.00 � 15.30

Waldemar Wendrowski
Wiceprzewodnicz¹cy Rady Miejskiej

Poniedzia³ek 10.00 � 12.00
Czwartek       10.00 � 12.00

Podczas pierwszej sesji Rady Miej-
skiej po wakacjach, która odby³a siê 2
wrze�nia br. uroczy�cie  wrêczono akt
nadania obywatelstwa polskiego nowej
mieszkance naszego miasta Pani Irinie
Paw³ow oraz jej córce Marii. Repatriant-
ka z Uzbekistanu przyjecha³a do Toma-
szowa na zaproszenie w³adz miasta.

W dalszej czê�ci sesji radni rozpa-
trzyli szereg projektów uchwa³ oraz za-
poznali siê ze Sprawozdaniem Prezy-
denta Miasta o niezrealizowanych
uchwa³ach Rady Miejskiej za I pó³ro-
cze 2005r.

Po d³ugiej dyskusji na temat budo-
wy boisk szkolnych przy Szkole Pod-
stawowej nr 1 oraz Zespole Szkó³ nr 4
radni podjêli projekt uchwa³y w spra-
wie dokonania zmian w bud¿ecie mia-
sta . Na budowê boisk szkolnych zabez-
pieczono w bud¿ecie miasta kwotê 300
tys. z³. W podjêtej uchwale dokonano
zwiêkszeñ o kwotê 598 tys. z³ na remon-

ty dróg. Zmniejszono wynagrodzenia
osobowe dla pracowników Urzêdu Mia-
sta o kwotê 20 tys. z³. W dzia³ach bu-
d¿etu miasta dotycz¹cych o�wiaty
zwiêkszono �rodki na remonty bie¿¹ce
szkó³ o kwotê  80 tys. z³ oraz kwotê 50
tys. z³ w przedszkolach. Ponadto zwiêk-
szono �rodki na akcjê zimowa w ramach
oczyszczania miasta o kwotê 100 tys.
z³. Na uwagê zas³uguje fakt, i¿ Rada
Miejska dokona³a zwiêkszeñ na prze-
budowê ul. Grunwaldzkiej o kwotê
60.200 z³ oraz budowê ul. Bema o kwotê
120 tys. z³.

Radni pozytywnie rozpatrzyli kwo-
tê dotacji przedmiotowej w wysoko�ci
0,69 z³ netto do jednego wozokilome-
tra. Przyznana dotacja dla MZK wynie-
sie ³¹cznie brutto 1.450.000 z³. Jaros³aw
Jopek Dyrektor Miejskiego Zak³adu
Komunikacyjnego uzasadnia³, i¿ zwiêk-
szenie dotacji g³ównie zwi¹zane jest z
systematycznym wzrostem cen paliwa

.W bloku spraw jakimi zajmowa³a siê
Rada Miejska na ostatniej sesji by³ sze-
reg uchwa³ geodezyjnych. Podjêto pro-
jekt uchwa³y w sprawie zmiany prawa
nieruchomo�ci nale¿¹cych do miasta
po³o¿onych przy ul. Ja�minowej na pra-
wo u¿ytkowania wieczystego nierucho-
mo�ci przy ul. Cegielnianej oraz pro-
jekt uchwa³y  w sprawie sprzeda¿y w
formie bezprzetargowej dzia³ek przy ul.
Opoczyñskiej.

Punktem porz¹dku obrad, któremu
radni po�wiêcili wiele uwagi by³ pro-
jekt uchwa³y w sprawie zmiany nazwy

Parku Miejskiego, któremu nadano na-
zwê  �Solidarno�æ�.

Interpelacje i wnioski radnych doty-
czy³ g³ównie zasad utrzymania czysto-
�ci i porz¹dku w mie�cie.

Radny Ryszard Go�dzik pyta³ o dzia-
³ania podjête przez Prezydenta Miasta
w zakresie usuwania skutków powodzi
oraz wnioskowa³ o zakoñczenie prac
remontowych w placówkach o�wiato-
wych. Dariusz Smejda Wiceprzewodni-
cz¹cy Rady Miejskiej nawi¹zywa³ do
inwestycji przeprowadzanych na tere-
nie miasta.
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BIEG IM. BRONIS£AWA MALINOWSKIEGO

Kolarstwo

Lekkoatletyka Pi³ka no¿na

Tomaszowski bieg uliczny cieszy siê
nies³abn¹cym powodzeniem w�ród bie-
gaczy z naszego kraju. W tym roku by³
ju¿ rozgrywany po raz dwudziesty
czwarty, a uczestniczy³o w nim ponad
tysi¹c czterystu zawodników. Najlicz-
niej obsadzony by³ najkrótszy, licz¹cy
tysi¹c piêæset metrów dystans, który
zdecydowa³o siê pokonaæ oko³o tysi¹-
ca osób. Chocia¿ w tym biegu nie pro-
wadzono klasyfikacji, walka o jak naj-
lepsze miejsce startowe by³a zaciêta, a
wielu m³odych biegaczy wróci³o z tra-
sy poparzonych pokrzywami i z po�cie-
ranymi kolanami. Pierwszej pomocy
poszkodowanym udziela³y gorliwe
mamy i cz³onkowie sekcji SIM PCK.
O puchary ufundowane przez Miejski
Szkolny Zwi¹zek Sportowy zdecydo-
wa³o siê �cigaæ na dystansie trzech ty-
siêcy metrów ponad trzystu biegaczy.
W kategorii kobiet do lat szesnastu zwy-
ciê¿y³a Gra¿yna Tomaszewska z Bogu-
szyc. Najlepiej z tomaszowskich biega-
czek w tej kategorii zaprezentowa³a siê
uczennica I Liceum Ogólnokszta³c¹ce-
go Beata Wojciechowska, a reprezen-
tuj¹ca Sieradz , Jolanta Kubicka przy-

bieg³a na metê jako trzecia. W�ród ko-
biet powy¿ej szesnastu lat najszybciej

biega³a Anna Jaworska z Sieradza, a tu¿
za ni¹ przybieg³y Tomaszowianki: Jo-
anna Zakrzewska uczennica II LO i Mo-

nika Jakubczyk reprezentuj¹ca Zespó³
Ponadgimnazjalnych Szkó³ Zawodo-

wych i Ogólnokszta³c¹cych. Najbar-
dziej presti¿owy by³ bieg g³ówny na
dystansie dziesiêæ kilometrów, którego

trasa prowadzi³a ulicami naszego mia-
sta, a start i meta usytuowane by³y na

stadionie O�rodka Sportu i Rekre-
acji. Nad sprawnym przebiegiem
zawodów czuwali jak zwykle nie-
zast¹pieni dzia³acze Towarzystwa
Krzewienia Kultury Fizycznej,
którzy wszystkim uczestnikom
najd³u¿szego biegu wrêczali oka-
za³e pami¹tkowe medale. Jako
pierwszy, z grona stu dwunastu bie-
gaczy, taki medal, a tak¿e zestaw
kina domowego ufundowany przez
PPH Polskór i puchar Prezes PZLA
Ireny Szewiñskiej otrzyma³ Ma-
riusz Gi¿yñski z TKKF P³ock. W
tomaszowskim biegu nieprzerwa-
nie od 1982 r. uczestniczy Grze-
gorz Sygut z Opoczna, a najstar-
szymi biegaczami tegorocznej ry-
walizacji byli Tadeusz Andrzejew-
ski z Warszawy i Edward Sikorski
z Ko³a, obaj panowie s¹ siedem-
dziesiêciolatkami. Z tomaszow-
skich biegaczy najlepiej zaprezen-

towa³ siê Rafa³ Wroniszewski z Klubu
Biegacza TKKF Olimp, który w klasy-
fikacji generalnej uplasowa³ siê na

czwartym miejscu. Dwunasty wystêp na
najd³u¿szym dystansie ma za sob¹ za-
stêpca prezydenta Tomaszowa Jan
¯erek.

Organizacja tak du¿ej imprezy spor-
towej nie by³yby mo¿liwa, gdyby nie
wspó³praca Zarz¹du Miejskiego TKKF,
Wydzia³u Promocji, Kultury i Sportu
Urzêdu Miasta oraz O�rodka Sportu
i Rekreacji oraz liczni sponsorzy:
Ceramika Parady¿, Ministerstwo
Edukacji i Sportu w Warszawie, Za-
rz¹d G³ówny TKKF w Warszawie,
Urz¹d Miasta w Tomaszowie, Sta-
rostwo Powiatowe w Tomaszowie,
Spó³dzielcza Kasa Oszczêdno�cio-
wo-Kredytowa im. F. Stefczyka,
PPH �Polskór�- fundator nagrody
g³ównej, Stowarzyszenie Absty-
nenckie �Azyl�, Drukarnia �Graf-
mar�, Agencja ochrony �Tarcza�,
Drukarnia �IBI-GRAF�, Hurtownia
�Pinokio�, Przedsiêbiorstwo �TA-
NO�, Miejski  Szkolny Zwi¹zek
Sportowy, Agencja �Multi-Graf�,
firma �TOMPLAN�. Patronatem im-
prezy by³ Polski Komitet Olimpijski i
Polski Zwi¹zek Lekkiej Atletyki.

TRZY PUNKTY TO ZA MA£O
Jeden z kibiców tomaszowskiej dru-

¿yny podszed³ do swoich kolegów po
meczu z Omeg¹ i w dosadnych s³owach
podzieli³ siê z nimi re-
fleksj¹ z tego spotkania:
�Panowie, to .....wstyd,
¿eby Lechia a¿ 5:3 prze-
grywa³a z rezerwami
Kleszczowa i to na w³a-
snym boisku. Od tamte-
go spotkania minê³y trzy
kolejki, a tomaszowianie
nie wzbogacili swojego
konta punktowego. Trud-
no wiêc nie zgodziæ siê z
opini¹ rozgoryczonego
kibica. Nasi zawodnicy
przegrali z LKS ¯arnów
0:2, dru¿yna z Gorzkowic
pokona³a Lechiê 3:1, a w ostatnim spo-
tkaniu Sêp Czarnocin upokorzy³ Toma-
szowian wygran¹ 2:0. Usprawiedliwie-
niem zespo³u z Nowowiejskiej w tym
ostatnim meczu mo¿e byæ nieobecno�æ
na boisku podstawowych zawodników.
Artur Przygodzki w poprzednim spotka-
niu zosta³ ukarany czerwon¹ kartk¹, a

Tomek Szymañski po dyskusji z sêdzi¹
w ¯arnowie, a¿ piêæ pojedynków swo-
jej dru¿yny mo¿e ogl¹daæ tylko z try-

bun stadionu. Nie dziwi wiêc fakt, ¿e
najskuteczniejszym strzelcem w toma-
szowskiej dru¿ynie jest obroñca Piotr
Rajski, ale on w Czarnocinie gra³ tylko
dwadzie�cia piêæ minut i tym razem
bramki nie zdoby³. �Moje za³o¿enia
przed rozpoczêciem rundy jesiennej
by³y takie, ¿e po piêciu kolejkach bê-

dziemy mieli oko³o dwunastu punktów.
Mamy tylko trzy. Nie dziwiê siê kryty-
ce, która spotyka mnie i dru¿ynê ale

mia³em budowaæ zespó³,
a nie scalaæ skonflikto-
wane grupy. M³odzi gra-
cze s¹ bardzo perspekty-
wiczni ale jeszcze nie s¹ w
stanie wzi¹æ na siebie ciê-
¿aru gry i odpowiedzialno-
�ci za wynik spotkania.
Z³o¿y³em rezygnacjê z
funkcji trenera i je�li zarz¹d
j¹ przyjmie, po¿egnam siê
zespo³em chocia¿ jest to dla
mnie ciê¿ka decyzja� � po-
wiedzia³ trener zespo³u
RKS Lechia 1923 Tadeusz
Lubicki.

W meczu z Sêpem Czarnocin w dru-
¿ynie Lechii wystêpowali: Karol Pobor-
ski, Artur Kamiñski, Tomasz Pi¹tkow-
ski, Nikodem Kamiñski, Piotr Rajski,
£ukasz Rak, Kamil Szymczak, Radek
Karp. Micha³ Klimecki, Pawe³ �migiel,
Sebastian Miñski, Rafa³ Rusek, Rafa³
Dêbowski, Micha³

KOLEJNE REKORDY
Kamil Barañski i Dawid Piechowski

to dwaj tomaszowscy lekkoatleci, którzy
od kilku sezonów reprezentuj¹ barwy

Warszawianki. Na co dzieñ zawodnicy
trenuj¹ na obiektach O�rodka Przygoto-
wañ Olimpijskich w Spale pod okiem tre-
nera Marka Grabolusa. Dawid Piechow-
ski mimo kolejnych kontuzji, które nie-
stety staj¹ siê jego specjalno�ci¹ w byd-
goskich Mistrzostwach Polski Juniorów
osi¹gn¹³ w skoku wzwy¿ rezultat 212 cm.
Jednak nawet tryskaj¹cy optymizmem tre-
ner Grabolus  nie liczy³ na wynik jaki
Dawid uzyska³ podczas warszawskiego
mityngu lekkoatletycznego. Tomaszowia-
nin poprawi³ swój dotychczasowy wynik

a¿ o cztery centymetry przeskakuj¹c nad
poprzeczk¹ zawieszon¹ na wysoko�ci 217
cm. Kamil Barañski, który jest ubieg³o-

rocznym mistrzem Polski juniorów, w
tym roku równie¿ prezentuje wysok¹
formê. Na M³odzie¿owych Mistrzo-
stwach Polski w biegu na dystansie
400 metrów przez p³otki wywalczy³
drugie miejsce uzyskuj¹c wynik 52,17
s. Obaj Tomaszowianie wystartuj¹ w
Halowych Mistrzostwach Polski Se-
niorów, które odbêd¹ siê na pocz¹tku
przysz³ego roku w Spale.

Na treningi lekkoatletyczne, któ-
re odbywaj¹ siê codziennie o godzi-

nie 17.30 na terenie O�rodka Sportu i Re-
kreacji przy ulicy Nowowiejskiej zapra-
sza trenerka Beata Go�dzik. To w³a�nie
podopieczni pani Beaty zdobyli podczas
Ogólnopolskiego Mityngu Lekkoatletycz-
nego w Zduñskiej Woli wiele cennych
rezultatów. Najbardziej warto�ciowym
jest pierwsze miejsce Izy Ogórek w rzu-
cie dyskiem na odleg³o�æ 43.30 m oraz
pchniêcie kul¹ na odleg³o�æ 10.10 m. Swój
rekord ¿yciowy poprawi³ równie¿ Mate-
usz Bis w rzucie dyskiem osi¹gn¹³ 50.41
m, a w pchniêciu kul¹ 13.20 m.

kolumnê sportow¹ opracowa³ Tomasz Zdonek

ZAPRASZAMY NA WY�CIG
Kilka tysiêcy mi³o�ników kolarstwa

przyjecha³o w po³owie sierpnia na Fe-
stiwal Rowerowy do Szklarskiej Porê-
by. Najwiêksze firmy rowerowe obec-
ne na polskim rynku prezentowa³y swo-
je najnowsze produkty, a kolarze lubi¹-
cy ekstremalne doznania prze�cigali siê
tym razem w skokach do wody na od-
leg³o�æ. Popis swoich umiejêtno�ci
akrobatycznych dawali zawodnicy na
BMX- ach, pokonuj¹c karko³omne
przeszkody. Nie zabrak³o w tych zawo-
dach kolarzy Ludowego Klubu Kolar-
skiego Start z naszego miasta. W mara-

tonie elit drugie miejsce wywalczy³a
Dorota Warczyk, a w�ród zawodników
do lat szesnastu pierwszy by³ Kamil
Stañczyk, a Dawid Janecki wywalczy³
trzeci¹ pozycjê. W czasie ostatniego
weekendu podopieczni Zbigniewa
Dziurdzia uczestniczyli w wy�cigu
Grand Prix Bia³ogonu w Kielcach.
Pierwsze miejsce w�ród m³odziczek
zdoby³a Karolina Wojtaszczyk, a Iwo-
na Pawlik by³a druga. Startuj¹ca w ka-
tegorii juniorek m³odszych Katarzyna
Stañczyk nie da³a szans rywalkom i jako
pierwsza przejecha³a liniê mety, a tu¿

za jej plecami, na drugim miejscu ukoñ-
czy³a wy�cig Agata Stêpieñ. Dobrych
wyników swoim kole¿ankom klubo-
wym pozazdro�cili m³odzi kolarze, któ-
rzy równie¿ kielecki wy�cig mog¹ zali-
czyæ do udanych. Dawid Janecki by³
pierwszy, Kamil Stañczyk ukoñczy³
wy�cig jako drugi, a Maciej Stêpieñ
uplasowa³ siê na czwartej pozycji. W
najbli¿sz¹ niedzielê w okolicach toru
³y¿wiarskiego odbêd¹ siê miêdzywoje-
wódzkie Mistrzostwa M³odzików i
M³odziczek, na które zapraszamy
wszystkich kibiców kolarstwa.

Kajakarstwo

AKTYWNI KAJAKARZE
Koniec sierpnia i pocz¹tek wrze�nia

to okres, w którym kajakarze MUKS
Wiking MDK nie zdejmuj¹ sprzêtu p³y-
waj¹cego ze swojej specjalnej przycze-
py i przemieszczaj¹ siê z zawodów na
zawody. W Miêdzywojewódzkich Mi-
strzostwach M³odzików w kajak polo,
które odby³y siê w okolicach smardze-
wickiego mola na Zalewie Sulejowskim
podopieczni Kazimierza Ga³czyñskiego
i Sebastiana Nowaka zaprezentowali wy-
sok¹ formê. Tomaszowianie dopingowa-
ni przez licznie zgromadzonych kibiców
wywalczyli, w gronie siedmiu dru¿yn,
pierwsze,  trzecie i pi¹te miejsce.

W mistrzostwach polski M³odzików,
które odby³y siê w Poznaniu Rafa³ Gra-
bowski w K-1 zaj¹³ dwudzieste trzecie
miejsce, a p³yn¹c ze swoim partnerem
Adamem Pasieczyñskim w K-2 na dystan-
sie 2000 metrów wywalczyli szesnasty
czas zawodów. Zdecydowanie lepiej od
swoich m³odszych kolegów zaprezento-
wa³ siê weteran Czes³aw Pietrzyk zdoby-
waj¹c indywidualnie srebrny medal na
dystansie 500 metrów oraz dwa z³ote kr¹¿-
kip³yn¹c w dwu i cztero osobowych ob-
sadach. W II Mistrzostwach Tomaszowa
w Kajakarstwie, które zorganizowali tre-
nerzy M³odzie¿owego Domu Kultury,
w�ród kobiet do lat czterdziestu zdecydo-
wanie wygra³a Ma³gorzata Góralczyk,
druga by³a Marzena Wo�niak, a trzecie
miejsce zajê³a Agnieszka Smejda.


